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RRED ZDRUZITVkJO 
RUDNIKA IN 
TERMOELEKTRARNE 
Akcijslki odbor za združitev energetskega gospodarstva 
v šaleiški dolini je na svoji zadnji seji pred začetkom 
javne irazprave — ta je bila v ponedeljek, 21. januarja 
— obravnaval predlog samoupravnega sporazuma za 
združittev temeljnih organizacij združenega dela rud-
nika lifgnita Velenje in termoelektrarne Šoštanj v skup-
no dellovno organizacijo. Samoupravni sporazum je 
pripravila posebna delovna skupina, ki jo je vodil 
Tone IBole. 

V UMVodnem poročilu je 
predseednik delovne skupi-
ne akccijskega odbora To-
ne Boblc poudaril, da so 
pr i seestavi samoupravne-
ga speorazuma izhajali iz 
izhodišče predlogov zvezne 
in repuibliške ustave, zako-
na o i elektrogospodarstvu 
Sloveniije ter iz izhodišč po-
s tavl jemih na sestanku par-
t i j sk ih organizacij rudni-
ka, elekktrarne in rudarske-
ga šolslkega centra Velenje 
v oktobbru lani. 

Z zdl ruževanjem temelj-
nih orgganizacij v delovno 
o r g a n i z a c i j o Rudarsko-elek-
t roenerfgetski kombinat s 
sedežerm v Velenju (ime še 
ni doko>nčno) želijo podpis-
niki sarmoupravnega spora-
z u m a dioseči optimalno iz-

koriščanje energetskih vi-
rov v šaleškem energet-
skem bazenu; enotno na-
čr tovanje razvoja ter ra-
cionalno vlaganje skupnih 
f inančnih sredstev; razvija-
n je socialističnih samo-
upravnih odnosov temelje-
čih na spoš tovanju zakoni-
tosti in dogovar jan ja v 
združenem delu; doseganje 
čim večjega dohodka na za-
poslenega; usk la jevan je 
meril za delitev dohodka 
in osebnih dohodkov v de-
lovni organizaciji; moder-
nizacijo tehnologije in or-
ganizacije dela ter enotno 
načr tovanje kadrovske po-
litike. 

Predlog samoupravnega 
sporazuma predvideva u-
stanovitev desetih temelj-

nih organizacij združenega 
dela: rudnik lignita Vele-
n je , t e rmoelek t ra rna Šo-
štan j , e lekt ros t ro jn i obra-
ti, zunanj i obrat , proizvod-
n j a gradbenega materiala, 
avtopark, plast ika in zaščit-
na sredstva, t iskarna, sta-
novanjsko gospodarstvo ter 
TOZD družbena prehrana 
in gostinstvo. Za opravl ja 
n j e skupnih zadev in na-
log TOZD ter delovne orga-
nizacije pa je predvidena 
ustanovitev delovne skup-
nost i skupnih služb. 

V nada l jevan ju seje so 
člani akci jskega odbora 
govorili tudi o pr ipravah 
na javno razpravo o samo-
upravnem sporazumu. Raz-
prava bo potekala od 1. do 
20. f eb rua r j a . Poudarili so 
tudi, da je t reba v tem ča-
su sprožiti pri občinski 
skupščini Velenje postopek 
za ukinitev prisilne uprave 
v te rmoelekt ra rn i Šoštanj . 
Konec f e b r u a r j a pa bi po-
tem slovesno podpisali sa-
moupravni sporazum o 
združitvi temel jnih organi-
zacij združenega dela rud-
nika lignita Velenje in ter-
moelekt rarne Šoš tan j v de-
lovno organizacijo. 

DRUŽBENI DOGOVOR 
INI SAMOUPRAVNI 
SPORAZUM O SKUPNI 

SPLOSNI PORABI 
GRADIVVO ZA IZVEDBO DRUŽBENEGA DOGOVORA 
O SPLODšNI IN SKUPNI PORABI BOMO ZA BRALCE 
IZ VELLENJSKE OBČINE OBJAVILI V POSEBNI PRI-
LOGI NMAŠEGA ČASA 

V veldenjski občini dela 
koordinaaci jska komisija za 
družbenoo dogovar janje o 
skupn i i in splošni porabi v 
letu 197*74. Komisijo vodi 
Nest l ŽŽgank, predsednik 
Skupščirine občine Velenje. 
V sestav.vi te komisije dela 

tudi ožja komisi ja , v kate-
ri so Drago Tratnik, Ivo 
Blekač, Ivan Fece, Jože Ve-
ber in Jože Melanšek, ki 
zdaj pospešeno pripravlja-
jo gradivo za izivedbo druž-
benega dogovora o splošni 
in skupni porabi . Z n j im 

želijo seznaniti vse delov-
ne l judi in občane velenj-
ske občine. Zato je dogo-
vorjeno, da bomo gradivo 
za izvedbo družbenega do 
govora o> splošni in skup-
ni porabi objavili ;v prilogi 
Našega časa, ki bo izšla 15 
f e b r u a r j a letos. 

Tudi v velonjski občini 
se na tem področju vklju-
ču je jo v dosledno izvaja-
n je nalog nove ustave, ko 
se bodo delavci družbenih 
dejavnost i srečali z delav-
ci združenih v TOZD in ta-

SRECANJE V UREDNIŠTVU — Prejšnj i t eden smo pripravil i v n a š e m uredniš tvu razgovor 
o kulturi . Na razgovor, ki ga je vodi la sode lavka Marjetka Eberl inc, so prišli IVAN MARIN, 
predsednik skupšč ine t eme l jne kul turne skupnost i Velenje , JURIJ JUG, predsednik izvršnega 
odbora TKS, STANE 2 U L A , predsednik obč inske zveze kul turno prosvetn ih organizacij in Svo-
bod. MARIJA KOLARJEVA, predsednica sosveta za gledal i ško de javnos t pri OZKPO in trije 
predstavniki iz krajevnih skupnost i Pesje , Šoštanj in Šmartno ob Paki — TONE REP, B O J A N 
OGRAJENSEK in PAVLA LETONJE. — Razgovor objav l jamo na 2. strani. 

ko eden drugemu prikazali 
svoje naloge in probleme. 
Dejavnosti samoupravnih 
interesnih skupnosti — 
šolstvo, telesna kul tura, 
kul tura , o t roško varstvo, 
invalidsko in pokojninsko 
zavarovanje, zdravstveno 
zavarovanje, zaposlovanje 
in raziskovalno delo — in 
proračun občine bodo ta-
ko predočeni vsem delav-
cem in vsakdo bo imel 

možnost, da se seznani s 
ponudbami teh področi j . 

Letos tore j začenjamo 
delo, ko se bodo srečali ti-
sti, ki denar u s tva r j a jo in 
tisti, ki ga t roš i jo za sploš-
ne namene. Zavoljo tega 
bo pot rebna velika akci ja 
družbenopolit ičnih organi-
zacij -v TOZD, da bodo pro-
grami, ki bodo pred de-
lavce predloženi, postali 
odraz resničnih po t reb in! 

nalog samoupravnih inte-
resnih skupnosti . 

Občinska koordinaci jska 
komisi ja pr ičakuje vse-
stransko podporo in sode-
lovanje p r i skupnih napo-
rih za ureditev zadev na 
področju šolstva, otroške-
ga varstva, telesne kulture, 
kulture, zdravstva, pokoj-
nin, zaposlovanja in raz-

. iskovalne dejavnosti . 

Anton Romih (predsednik), 
Mar j an Kolenc, Albert Toff, 
Milan Tepej, Vera Zupan-
čič, K a t j a Kaiser, Andrej 
Šmid, Franc Trebše, Ama-
l i ja Biščan, Miloš Volk in 
Ivan Jegovnik. V odbor za 
g r adn jo so izbrali Janka 
Volka (predsednik), Jožeta 
Melanška, Milana Brileja, 
Antona Glušiča, Miha Leto-
nje , J anka Deželaka, Dani-
la Pelkiča, Josipa Zcca, 
K a t j o Kaiser, Pavla Šifer-
ja, Adija Miklavca, Venče-
slava Tajnika , Vido Žolnir, 
Vik tor ja Kneza in Andreja 
S ta rmana . Predsednik od-
bora za vzdrževanje sklada 
je Jože Kumer , člani pa 
Jože Ževart, Mart in Jakob, 
Miha Macur, Vlasta Vižin-
tin, Rado Sivka, Alenka 
Peršak, Ivo Melanšek, Jože 
Zavratnik, Andrej Virand, 
Ivan Jegovnik, Zorko Kot-
nik in Vinko Vučina. Devet-
č lanskemu odboru za po-
moč pr i s tanovanjskem 
gospodarstvu predseduje 
Franc Žgank, člani so El-
f r ida Amrožič, Lazo Zrnič, 
Ivan Ojsteršek, Franc Bri-
novec, Stane Krevsel, Mar-
tin Pirečnik, Filip Lesnjak 
in Franc Grebenšek. 

REKORDEN 
OBISK 

SUTJESKE 
V Domu kul ture v Vele-

n j u so povedali, da j e f i lm 
»Sutjeska« doživel rekor-
den obisk. Film so predva-
jali dvajse tkra t , videlo pa 
ga je 5.944 obiskovalcev. 

Film so predvaja l i v času 
od 10. do 15. j a n u a r j a v 
dveh kino dvoranah. V red-
nem kinu je bilo 8 pred-
stav, 12 pa v dvorani Kul-
turnega doma. H. J. 

NOVI ODNOSI 
VELENJE, 18. januar — V dvorani občinske skupščine 
so podpisali samoupravni sporazum o ustanovitvi samo-
upravne interesne stanovanjske skupnosti. 

S svečanim podpisom sa-
moupravnega sporazuma so 
v velenjski občini formira l i 
novo organizirano samo-
upravno obliko, v kateri 
bodo delovni l j ud j e in dru-
gi dejavniki reševali celot-
na vprašan ja s tanovanjske 
graditve in gospodar jen ja 
s tar ih dinarjev. 

Na prvo sejo se je sesta-

nost s podatkom, da je v 
občini Velenje že seda j 
okrog 5 tisoč družbenih 
s tanovanj , od 1973. do 1976. 
leta bodo zgradili 2.500 no-
vih družbenih s tanovanj , 
do lota 1980 pa še tisoč. 
Za g radn jo teh s tanovanj 
bo potrebnih 70 mil i jard 
s s tanovanjsk im skladom. 
Združevanje delovnih l judi 

18. januarja so v Velenju podpisali samoupravni spo-
razum o ustanovitvi samoupravne interesne stanovanj-

ske skupnosti 
in občanov v samoupravni 
s tanovanjski skupnost i bo 
t rdne je povezovalo nj ihove 
medsebojne, ekonomske, 
socialne in druge odnose, 
ki bodo temelj i l i na soli-
darnost i in dogovar jan ju . 

Samoupravna interesna 
s tanovanjska skupnost je 
porok, da bodo v velenjski 
občini zgradili več novih 
s tanovanj za delovne ljudi, 

p rav tako pa bodo pristo-
pili k smot rne j šemu gospo-
d a r j e n j u s sedanj im stano-
vanjsk im skladom. N a j po-
jasn imo n jeno pomemb-
la tudi skupščina samo-
upravne interesne stano-
vanjske skupnosti . Za pred-
sednika skupščine so iz-
brali Lojzeta Batiča, na-
mestnik pa je Alojz Kikec. 
V izvršilnem odboru so 



SREČANJE V UREDNIŠTVU - SREČANJE V UREDNIŠTVU 

O KULTURI 
Prejšnji teden smo pripravili v našem uredništvu razgovor o kulturi. Na razgovor, 
ki ga je vodila naša sodelavka Marjetka Eberlinc, so prišli IVAN MARIN pred-
sednik skupščine temeljne kulturne skupnosti Velenje, JURIJ JUG predsednik iz-
vršnega odbora TKS, STANE ŽULA predsednik občinske zveze kulturno-prosvetnih 
organizacij in Svobod, MARIJA KOLARJEVA predsednica sosveta za gledališko de-
javnost pri OZKPO in trije predstavniki iz krajevnih skupnosti Pesje, Šoštanj in 
Šmartno ob Paki — TONE REP, BOJAN OGRAJENŠEK in PAVLA LETONJE. 

V vsa/ki občini je TKS 
osnovni samoupravni me-
hanizem, ki ob programi-
r a n j u in omogočanju kul-
tu rne dejavnost i povezuje 
interese delovnih l judi in 
prevzema odgovornost za 
poglobitev in razvoj kultur-
nega živl jenja in za krepi-
tev kul ture delovnih ljudi. 
Poleg temel jn ih načel — 
npr. resolucije družbenega 
plana razvoja in dogovora 
o kul turn i akcij i 36. seje 
CK ZKS in drugih doku-
mentov, ki so podlaga 
vsem TKS za sestavo nji-
hovih programov, je ured-
ništvo NC zanimalo pred-
vsem, ka tero je osnovno 
vodilo velenjske TKS pri 
načr tovan ju kul turne poli-
tike v naši občini z ozirom 
na posebnost i ša leške doli-
ne. Znano je, da imamo 
hi ter gospodarski razvoj, 
v občini je zajet pravi kon-
glomerat l judi, predvsem 

vsem zasedenost doma kul-
ture s t iskarno, ki bi se 
morala preseliti drugam, 
da bi se povrnili nekdanj i 
ugodni pogoji dela amater-
ske skupine in pihalne god-
be. V šaleški dolini so 
prav taiko stvarni pogoji za 
ustanovitev komornega or-
kestra.« 

PET LET GLASBENE 
MLADINE 

N č : Kot ravnatelj glas-
bene šole nam prosim pri-
kažete dejavnost Glasbene 
mladine. 

• I. Marin: »V nekater ih 
jugoslovanskih republikah 
se je dejavnost glasbene 
mladine pojavila pred 20 
leti, v Sloveniji obs ta ja pet 
let, v svetu pa je že prisot-
na 50 do 60 let. Njeno 
osnovno vodilo je pospeše-
vanje glasbene kul ture 

Ivan Marin, Jurij Jug in Marija Kolarjeva 

priseljencev, z različnim 
kul turn im nivojem, izobraz-
bo ipd. Zato smo Ivanu 
Marinu postavili izhodišč-
no vprašan je : kako si za-
miš l j a jo skladnejš i in na-
čr tnejš i kul turni razvoj, 
glede na izkušnje kul turne 
dejavnost i v p re j šn j ih letih? 

POPOLEN RAZMAH 
VSEH OBLIK KULTURE 

• I. Marin: »Za leto 1974 
je t emel jna kul turna skup-
nost izdelala p rogram dela, 
ki vkl jučuje : profesionalne 
inst i tucije in amate rske de-
javnosti , združene v Svo-
bode in prosvetna društva, 
ki vk l juču je jo zbore, pihal-
ne godbe, amate rska gleda-
lišča, Glasbeno mladino in 
druge. TKS si je zadala na-
logo, da bo pospeševala iz-
raziteje p rav tako tudi kul-
tu rno dejavnost na vasi, 
bol j se bo odpirala k sode-
lovanju z drugimi občina-
mi in tudi s tuj ino, z na-
menom seznan jan ja in 
sp re j eman ja tu j ih kul tur 
(sodelovanje med kulturni-
mi društvi iz Esslingena in 
Schidama pos ta j a že vsa-
koletno).« 

N č : Katere kulturne de-
javnosti'se še pri nas niso 
uspele zadostno vsidrati v 
kulturni prostor in zakaj? 

• I. Marin: »Premalo je 
možnosti za razmah gleda-
liške amaterske dejavnost i 
in pihalnih godb. V Vele-
n j u je temu kriva pred-

med mladimi. Dopoln ju je 
glasbeni pouk po šolah in 
prevzema po ja sn j evan je iz-
va jan ih glasbenih del. Mla-
dinski zbori iz naše doline 
presegajo slovensko in ju-
goslovansko povprečje in 
dosegajo lepe uspehe na 
vseh tekmovanj ih in revi-
jah, doma in na tujem.« 

KULTURNI TVORCI 

NČ: Kakšen je akcijski 
program kulturne dejavno-
sti. Ste zadovoljni z medse-
bojnim prepletanjem vseh 
posredovalcev kulture? 

• S. Žula: »Občinska zve-
za kul turnoprosvetnih or-
ganizacij je sestavljena iz 
sosvetov, koordinira njiho-
vo delo in vodi celotno 
programsko politiko. ZKPO 
ses tavl ja jo sosveti: dram-
ski, glasbeni, klubski, folk-
lorni, likovni, f i lmski in 
gospodarski . Sosvet vklju-
ču je 3 do 7 ljudi, ki so se-
znanjeni s problemi in po-
maga jo pr i i skanju oblik 
izobraževanja. Vsak sosvet 
je samosto jen pri delu. V 
občini je 18 različnih kul-
turnih in prosvetnih sku-
pin, ki delu je jo precej bo-
gato s široko akt ivnost jo . 

V likovnih razstavnih pro-
storih — v vsej dolini j ih 
je več — pr i r e j a jo kvali-
tetne likovne razstave. Tu-
di ša leška folklorna skupi-
na se je v dveletnem ob-
s to ju že večkrat predsta-

vila s kval i te tnim spore-
dom narodnih plesov. 

Med move kul turne dejav-
nosti sodi f i lmska sekcija, 
ki j e začela v tovarni Go-
renje . Na nj ihov predlog je 
bila na to vkl jučena med 
kul turnoprosvetne organi-
zacije. ZKPO pr i re ja tudi 
klubske večere, najzanimi-
vejši so petkovi kul turni 
večeri v velenjski knjižnici. 

Zadnje leto je bilo blizu 
200 prireditev. 

ZKPO je s sosveti organi-
zator republiških priredi-
tev. Pred leti je potekalo 
sodelovanje med okteti, 
ha rmon ika r j i — med n j imi 
se je razvila stalna izme-
n java — iz različnih slo-
venskih krajev. Lansko leto 
so priredili gledališka sre-
čanja , s rečanja folklornih 
skupin in Našo besedo. 

POTREBNO JE VEČ 
KNJIŽNIC 

Pojavl ja se neodložljiva 
nu ja , da Pesje dobi knjiž-
nico, vsa j do takra t ko bo 
imelo 2.000 prebivalcev in 
popolno osemletko. Še p re j 
bo pot rebna knjižnica v 
Šmar tnem ob Paki. , 

N č : Muzejska dejavnost 
je samostojni del teritorial-
nega sistema izobraževal-
nih in kulturnih ustanov. 
Zaobsega več različnih od-
delkov, ki so vsak po svo-
je opremljeni.- Tovariš Jug, 
čemu se nameravate posve-
čati v treh muzejskih zbir-
kah na gradu v letošnjem 
letu? 

• I. Jug: »Na gradu je 
zbirka NOB, rudarska 
zbirka, ki je edina ta-
ka zbirka v Jugoslaviji , 
spravl jenega imamo tudi 
mas tadonta , na jnove jša pa 
je Foitova zbirka črnske 
umetnost i . V vseh treh 
zbirkah je spravl jenih pri-
bližno 3.000 predmetov in 
fotograf i j . Neobhodno bi 

finančno ugodnih in ka-
drovsko nezahtevnih raz-
stav, napravi t i pa namera-
vamo tudi topografske po-
snetke vsega e tnografsko 
zanimivega okolja. Popiso-
vali bomo šege in običaje, 
zgodbe in arhi tektonsko za-
nimive kul turne spomenike 
— cerkve, gradove, kozolce 
itd. Rezultat tega beleženja 
bo spomeniško varstveni 
elaborat , za širšo javnost 
pa bomo pripravil i razsta-
vo risb, skic in spomeni-
ško zanimivih stavb. 

V minulem letu smo v 
muzeju na gradu našteli 
9.908 obiskovalcev. To je 
eden redkih muzejev, ka-
mor zahaja več starejših, 
kakor otrok. Propaganda 
za muzej še ne dosega 
vseh. Veliko l judi še ne ve, 
da so na gradu tri zbirke. 
Ljudem, ki so se že postali 
s talnejši obiskovalci muze-
jev je pot rebno stalno 
ostr i t i okus s pedagoško 
vzgojnim izpopolnjeva-
n j em, s a j je pri ogledova-
n j u muzejev n a j m a n j važ-
no kronološko podatko-
slovje. 

N a j p o v e m še to , d a se n e 
s m e m o z a p i r a t i z g o l j v o b č i n -
s k e m e j e , z a t o j e r a z u m l j i v o 
u s t a n a v l j a n j e r e g i o n a l n e g a k u l -
t u r n e g a c e n t r a . V e n d a r p a j e 
k r e i r a n j e r e g i j s k e g a f i n a n č n e -
ga n a č r t a k u l t u r n i h a k c i j 
s k u p n a z a d e v a in n e z g o l j p r i -
s t o j n o s t c e l j s k e k u l t u r n e s k u p -
n o s t i , k i n a m j e v t e m l e t u 
d o l o č i l a p r i s p e v n o s t o p n j o 80 
m i l i j o n o v , t o d a o m e n j e n i n i -
s m o z n i k a k r š n o a k c i j o , k i b i 
j i h n a j b i l i z a r a d i t a k o v i s o k i h 
p r i s p e v k o v d e l e ž n i . P o z a h t e -
v a n i h s r e d s t v i h s m o t a k o j za 
C e l j a n i . V e l e n j s k a T K S n e b o 
p r i s t a l a , d a bi p o s t a l a zgo l j 
p a s i v n i p o r a b n i k k u l t u r n i h a k -
c i j , k i n a m bi j i h vs i l i l i d rug i .« 

V ŠMARTNEM OB PAKI 
KREPIJO »SVOBODO« 

N č : Tovarišica Letonje-
va, prikažite nam delovni 
program kulture v Šmart-
nem. 

• Pavla Letonje: »Naša 
Svoboda je tesno povezana 
z OZKPO. V lanskem letu 
smo še imeli dva zbora, 
zda j pevovodje ni več, zato 
krepko čut imo kadrovsko 
poman jkan j e , ki ga bo 
morda rešila občina s šti-
pendi jskimi prednos tmi za 
Šmar tno ob Paki. Člani 
kul turnih sekcij so razno-
vrstni l jud je , ki se t rud i jo 
z de javnos t jo Svobode po-
vezovati l judi med seboj 
in j im omogočati kul turno 
življenje, predvsem pa raz-
vedrilo v svojem k ra ju . Po 

stave. Večino rekvizitov bo 
pot rebno popraviti . Druga 
ovira našemu gledališkemu 
pr izadevanju je brezlastni-
štvo prosvetnega doma. Da 
je tako je naša krivda 
predvsem v tem da smo 
izgubili stik s krajevnimi 
organizacijami. 

15. sep tembra letos. Niso 
še razčiščeni odnosi o Na-
potnikovi galeriji — ali bo 
še nap re j v šoli ali jo bo-
m o prestavili v Kul turni 
dom. Prevladuje mnenje , 
n a j bi se Napotnikova za-
puščina prenesla v Kultur-
ni dom. Likovna galeri ja 

Tone Rep, Stane Žula in Pavla Letonje 

MLADI IZ PESJEGA 
IŠČEJO RAZVEDRILO 
DRUGJE 

Ko smo ustanovili gleda-
lišče, se je večina mladin-
cev vključila v to dejav-
nos t ; aktivnost Zveze mla-
dine pa j e opešala. Ne gle-
de na to pa je v Pes ju tež-
ko pridobit i m lade na gle-
dališko prizorišče. Stalnih 
sodelavcev je le 15. Po mo-
j em m n e n j u je vzrok zdajš-
n j i m neugodnim razmeram 
v tem, da je Pesje preho-
den k ra j , zaradi česar želje 
mladih in drugih po kul-
turn i dejavnost i niso vsi-
drane v Pes ju, marveč j ih 
izpoln ju je jo v Velenju in 
Šoštanju.« 

NČ: šoštanjčanom se obe-
ta kmalu nov kulturni 
hram, s čimer se boste kul-
turno osvežili. Kam se na-
giba javno mnenje šoštanj-
čanov glede morebitne pre-
stavitve Napotnikove gale-
rije iz šole Biba Ročk? 

• T. Rep: »V š o š t a n j u so 
v Svobodo povezane štiri 
skupine: godba, pevski 
zbor, oktet in d ramska sek-
cija, ki je zamrla. Na papi r 
nismo zapisali p rograma. 
Večjo prireditev priprav-
l jamo za 22. f eb rua r ob 
30. obletnici Kajuhove 
smrt i . 

Kul turni dom bo gotov 

in dela, ki so last šole, n a j 
bi ostala še vnapre j na šoli. 
za zbi ranje mater ia la za 
Imenovali so že tudi odbor 
Napotnikovo spominsko 
sobo v Kul tu rnem domu. 
N a j še dodam, da za dram-
sko dejavnost n imamo 
sredstev za izvedbo pred-
stav, smo pa tudi brez 
ustreznega kadra.« 

NČ: Tovarišica Kolarje-
va, v kakšnih pogojih dela 
in se razvija velenjsko 
amatersko gledališče? 

• M. Kolarjeva: »Velenj-
sko gledališče mora postat i 
slej ko p re j polprofesional-
no. Že povprečno zahtevni 
gledalci zahtevajo solidne 
predstave, ka r pa zahteva 
vsa j enega profesionalnega 
režiser ja ali igralca.« 

Končajmo s prepriča-
njem, da kultura ni name-
njena sama sebi, zato je 
potrebna znova in znova 
širša aktivnost, kamor sodi 
temeljitejše sodelovanje 
TKS z vsemi dejavniki. Po-
trebujemo ustvarjalno in 
kvalitetno kulturo, ki je ni 
brez stalnih sprejemalcev 
kulture, ki jih je treba 
vzgojiti. Vnaprej bi bilo 
potrebno razmišljati prav 
tako o prostorskih zmoglji-
vostih za kulturo; skratka 
rabimo srednjeročni pro-
gram kulture! 

I 
Skrb 

:a mlade člane 

Marjetka Eberlinc, Ivan Marin in Jurij Jug 

potrebovali konzervator ja , 
sa j bo sicer zbrani mate-
rial začel brez strokovnega 
ohran jevan ja propadat i . 
Konzervator ja ne bo eno-
stavno pridobiti , sa j sta v 
Sloveniji le dva. 

Spomladi se bomo lotili 
konzerviranja mask, ki ga 
bo opravil konzervator 
celjskega Zavoda za spo-
meniško varstvo. Nadalje-
vali bomo s p r i r e j an j em 

številu prireditev je Šmart-
no ob Paki na 4. mestu, 
za Velenjem, Šoš tan jem in 
Šenti l jem. Vse prireditve 
so polnoštevilno obiskane.« 

»Eden najoči tnejš ih za-
držkov našemu amateriz-
mu je p o m a n j k a n j e denar-
nih zmogljivosti,« je dejal 
Bojan Ograjenšek. »Po ne-
urejenost i prednjač i naš 
gledališki oder v Pesjcm, 
ki je nepr imeren za pred-

V p rog ramu dela kino 
kluBa »Gorenje« za leto 
1974 je tudi naloga, da pri-
tegnejo v svoje vrs te ši-
rok krog na jmla j š ih čla-
nov. V kino klubu se nam-
reč zavedajo, da brez za-
ledja mladih kadrov ne bi 
mogli uspešno delovati. Za-
to so pr i osnovnih šolah 
začeli z akoijo, da bi pri-
tegnili mladince in p ionir je 
v svoje vrste. 

Začetni odziv na akcijo 
je bil dober, sa j se je pri-
javilo že doslej precej pio-
nir jev iz dveh osnovnih šol. 

Pionir j i osnovne šole Mi-
ha Pintar Toledo so se 
vključili v kino klub Gore-
n je in skupa j z ostalimi 
novimi člani ob iskuje jo 
zimska p redavan ja o kino 
amaters tvu . Pionir j i na o-
snovni šoli Gustava Šiliha 
pa so se odločili za samo-
stojna predavanja , ker je 
njihovo število pr i javl jenih 
največje. Ta predavanja o 
kra tkem amate r skem f i lmu 

ima jo pogosteje, sa j želijo, 
da bi na pomlad dohiteli 
ostale člane kino kluba, ki 
so s predavanj i že pričeli v 
jeseni. Potem se bodo včla-
nili v klub in pričeli s prak-
tičnim delom skupa j z o-
stalimi člani. 

V kino klubu Gorenje so 
se odločili, da bodo za niž-
je in s redn je šole, ki se še 
niso odzvale vabilu, orga-
nizirali posebne projekci je 
k ra tk ih filmov, da bi učen-
ce in di jake zainteresirali 
za to dejavnost . 

Na splošno je znano, da 
v Sloveniji pionirski ama-
terski film ni tako razvit 
kot bi lahko bil. Precejš-
n jo oviro preds tavl ja pre-
počasno u v a j a n j e f i lmske 
vzgoje v naše osnovne in 
srednje šole. Zato je priza-
devanje kino kluba Gore-
n je v te j smeri hvale vred-
no, sa j so vzeli pobudo v 
svoje roke. 

H. J. 



G r a d b e n o i n d u s t r i j s k o p o d j e t j e V e g r a d V e l e n j e j e raz-
m e r o m a m l a d o p o d j e t j e , sa j j e b i lo u s t a n o v l j e n o še le 
pred d v a n a j s t i m i let i . N j e g o v a g r a d b e n a d e j a v n o s t pa j e 
razve jana . To p o d j e t j e se b a v i s s t a n o v a n j s k o gradnjo , 
gradnjo i n d u s t r i j s k i h in d r u g i h o b j e k t o v ter s pr idobi -
v a n j e m in p r o i z v o d n j o g r a d b e n i h m a t e r i a l o v i n m o n t a ž -
n ih e l e m e n t o v za indus tr i j sko in s t a n o v a n j s k o gradnjo . 
Zlast i zadnja le ta se j e p o d j e t j e ze lo r a z m a h n i l o ; od 307 
z a p o s l e n i h le ta 19G1 se j e š t ev i lo z a p o s l e n i h d v i g n i l o n a 
1500. Tudi v r e d n o s t p r o i z v o d n j e n i zaostaja la . Le tos jo 
n a č r t u j e j o n a 330 m i l i j o n o v d inarjev , l e ta 1961 pa j e zna-
šala 40 m i l i j o n o v 900 t i soč d inarjev . 

JANEZ BASLE, 
direktor GIP Vegrad 
Velenje 

Nameni l i smo se k 
d i r e k t o r j u gradbenega 
indus t r i j skega p o d j e t j a 
Vegrad, Janezu Basle-
tu in ga zaprosili za raz-
govor. 

NAŠ CAS — Vemo, 
da ste lani decembra 
podpisali samoupravni 
sporazum o združitvi de-
la un sredstev v organi-
zacijo združenega dela 
GIP Vegrad. Kako oce-
njujiete ta pomemben 
korak za nadaljnji raz-
voj vašega podjetja? 

• J. BASLE — TOZD 
gradlbcna operat iva in 
TOZ^D gradbena indu-
s t r i j ja sta podpisali 24. 
d e c e m b r a lani samo-
u p r a v n i sporazum o 
zdruižitvi. Prepričan sem, 
da stmo s podpisom spo-
r a z u m a vgradili v naš 
razvfoj pomemben ele-
memt , brez katerega bi 
se kahko zgodilo, da bi 
na š : razvojni načr t ostal 
samco na papi r ju . Že pri 
snovvanju začetnih obri-
sov razvojnega progra-
m a smo vedeli, da ga 
bomno uresničili le ta-
krat,!, če se bomo vsi za-
vedaali kaj hočemo z 
n j imi ! doseči in če bomo 
vsi o odločali ter p rogram 
tudi li izvajali. To pa smo 
s potodpisom samouprav-
n e g a ^ sporazuma utrdili . 

Teiemeljne organizacije 
zdruiiženega dela smo or-
ganizizirano ustanovili. 
Vedeeli smo kaj hočemo. 
Dopoolnila nove ustave 
so tbila dobrodošla in 
so ppospešila naše delo. 
N i s rmo samo poglobili 
samcoupravl janje , ~ pač 
pa snmo pristopili tudi k 
bo l j šš i organizaciji de-
lovnaega procesa v posa-
meznnih funkcijah. Naj 
povem značilnosti. 

T03ZD gradbena ope-
rat ivca ima 7 delovnih 
enot t — sektor je v Ve-
lenjuu, Ljubljani, Beogra-
du, Zvezni republiki 
Nemočiji, nadalje pa še 
sektaor SIP, zaključnih 
del iiin inženiring. TOZD 
gradbbena indus t r i ja pa 
tvoritita »Selo« in »Olj-
ka«. Ko bomo ustvaril i 
t ržnee in tehnološke po-
g o j e / , ki jih predvideva-
m o v razvojnem pro-
gramnu, bomo sedanje 
delovivne enote organizi-
rali v v TOZD. Zavoljo te-
ga snmo že zdaj upošte-
vali ( decentralizacijo sn-
moupprav l jan ja tudi ~v 
delovivnih onotah. V nj ih 
b o m a o imeli delavske 
svete e in druge organe 
upravivljanja. 

Takkšna organizacijska 
in sasamoupravna usme-
ri tev j bo omogočala na-
šemu u podjet ju najugod-
nejš i i dosežek zastavlje-
nega i programa in mož-
nost : nadal jnj ih združe-
valnihih povezav, ki so 
nujneie, če hočemo vse 
izvršišiti. 

NAŠ CAS — Katere 
so poglavitne značilnosti 
izdelanega razvojnega 
programa do leta 1980? 

• J. BASLE — Za ob 
dobje od 1972. do 1980. 
leta smo izdelali za GIP 
Vegrad dolgoročni raz-
vojni načrt . Razdeljen je 
v tri časovne presled-
ke. Začetna etapa do 
leta 1970 je bila težka. 
Navzoče je bilo celo 
vprašan je obs to ja Ve-
grada. Zatem je nasto-
pil čas normalizacije. 
Potrebni iso bili veliki 
napori , da smo podjet-
je spravili na sedanjo 
raven, ko je resnično 
sposobno tekmovat i z 

n j u svojega industri j-
skega gradbenega mate-
riala. S specializacijo že-
limo znižati s t roške gra-
den j in poceniti proda-
jo s tanovanj . 

Tudi pri os ta l ih gradnjah , 
kot so indus tr i j ske hale , 
športn i objekt i , garaže in 
drugo, n a č r t u j e m o opust i t i 
s edanj i k las ičn i nač in grad-
n j e in prehod na pro i zvod-
n j o t ip iz iranih o b j e k t o v . 
T a k o s loni pro izvodnja t i -
p iz iranih indus tr i j sk ih ob-
j e k t o v na b e t o n s k i h e l e -
m e n t i h »vemont«, ki j i h bo-
m o izde lova l i v tovarni b e -
t o n s k i h e l e m e n t o v za k o n -
s t r u k c i j e v V e l e n j u ter o-
stal i gradben i industr i j i , ki 
jo n a m e r a v a m o zgradit i 
p r e d v i d o m a le tos aprila. 

Razvoj našega podjet ja , v 
sk lopu i n d u s t r i j s k e proiz-
v o d n j e g r a d b e n e g a m a t e -
riala, p o l i z d e l k o v in g o t o v i h 
izde lkov , t e m e l j i na šes t ih 

EFE). R a č u n a m o tudi na 
možnos t , da se b o m o v k l j u -
čil i v p r o g r a m Gorenja pri 
pro izvodnj i »hiš v paketu«. 

NAŠ CAS — Kje boste 
razvijali vašo dejavnost? 

• J. BASLE — Indu-
s t r i j sko proizvodnjo 
tam, k j e r so osnovne 
surovine. Proizvodnjo 
betonske galanteri je, 
armirano-betonskih ele-
mentov, mavčnih plošč 
in ostale indus t r i je bo-
m o razvili v Sehi, k j e r 
so osnovni dolomiti. V 
Šmar tnem ob Paki pa 
bomo uresničevali pro-
grame, ki izvirajo iz ap-
nenca, apna in tufa . U-
resničitev navedenih 
programov pa ni odvis-
na samo od našega pod-
je t ja , ka j t i za to bodo 
po t rebna p rece j šn ja 
sredstva. 

NAŠ CAS — In kaj je 
glavni cilj programov? 

• J. BASLE — Želi-
mo, da pos tane gradbe-
ni delavec indust r i j ski 
delavec z bol jš imi po-
goji dela. 

GRADBENI 
DELAVEC 
NAJ POSTANE 
INDUSTRIJSKI 

drugimi gradbenimi pod-
je t j i v Sloveniji in v o-
stalih republikah, tako 
po obsegu poslovanja in 
dosežkih, kakor tudi ka-
kovosti del. Povedati pa 
moram, da je sedanja 
dejavnost temelji la sko-
r a j povsem na klasič-
nem gradbeništvu. 

Zdaj pa je pred nami 
t r e t j a etapa, ki je po-
drobno načr tovana v 
dolgoročnem razvoju. 
Temelji na specializaci-
ji in š i r j e n j u p o d j e t j a v 
indus t r i j sko proizvod-
n j o s tanovanj , proizvod-
n jo tipiziranih industr i j -
skih objektov, industri-
jo gradbenega materia-
la, ustanovitev inženirin-
ga in nada l jn j i razvoj 
gradbenega sek tor ja v 
inozemstvu. Tako pre-
u s m e r j a m o dejavnost 
od gradbeništva še na 
industr i jo . Ta bo zame-
nja la na koncu planske-
ga obdobja že 52 odstot-
kov celotne naše dejav-
nosti. N a j na kra tko po-
vem o tem neka j besed. 
Indus t r i j ska proizvod-
n j a s t anovan j bo naj-
p re j temelj i la na siste-
mu francoskih tunelnih 
opažev »outinord«, ki 
smo jo delno uvedli že 
lani. Lokaci jsko je takš-
na proizvodnja predvi-
dena v naših stalnih 
središčih Velenju, Ljub-
ljani in Beogradu. V na-
dal jn j ih fazah pa bomo 
izpopolnjevali tehnologi-
jo indust r i j skega načina 
g radn je s tanovanj na iz-
kušnjah, ki si jih prido-
bivamo zuna j ter na do-
sežkih lastne inženiring 
einote ter pri izdelova-

v e č j i h programih . P r e d n o s t 
d a j e m o industr i j sk i proiz-
vodnj i b e t o n s k e ga lanter i -
je . Ta pro izvodnja bo zaje -
mala b e t o n s k e po l i zde lke 
za k l j u č n o fazo s tanovanj -
s k e i zgradnje ( o k e n s k e po-
l ice , s topnice , sani tarni vo-
zel in razni z idaki , t laki 
ter podobno) . Ze lo zan imiv 
program je izgradnja to-
v a r n e p r e d n a p e t i h be ton-
sk ih e l e m e n t o v za t ipske 
o b j e k t e v Se lu . Za k o m p l e -
t i ranje t e h n o l o g i j e s tano-
v a n j s k e i zgradnje še nada-
l je p r e d v i d e v a m o pro izvod-
n j o m a v č n i h p lošč in s i l i -
k a t n i h z idakov . S t e m . da 
s m o pripoj i l i g r a d b e n o pod-
j e t j e Oljka Š m a r t n o ob Pa-
ki, s m o dobil i n o v e m o ž n o -
sti za razš ir i tev s e d a n j i h 
obratov in p o v e č a n j e proiz-
v o d n j e a p n e n i c e (to bi se -
v e d a rekonstruiral i ) , p o v e -
č a n j e pro i zvodnje tufa in 
asfal ta . A p n o n a m e r a v a m o 
prede lovat i v k o n č n e izde l -
ke, kot so p l inobeton , drob-
l j e n a p n e n e c za k o z m e t i č n o 
i n g u m a r s k o industr i jo , ap-
n o za s tabi l izac i jo , v i s o k o -
k v a l i t e t n o a p n o za meta lur -
gijo , s i l ikatno o p e k o in še 
druge . Zadnji , šest i pro-
gram, ki i e za je t v razvoj -
n e m načrtu , pa preds tav l ja 
i zde lke iz o l i n o b e t o n a — 
k r o v n e plošče , f a s a d n e plo-
šče in p r e d e l n e s tene . Pri 
v s e m p o v e d a n e m pa m o r a m 
poudarit i , da to še n i so 
končn i načrti , ker n e n e h n o 
i š č e m o n o v e , morda še bol j 
e k o n o m i č n e izde lke . 

N A S ČAS — K a k š e n 
osnovn i c i l j pravzaprav za-
s l e d u j e t e s pro izvodnjo , ki 
je zaje ta v šes t ih v e č j i h 
programih? 

• J. B A S L E — Osnovni 
n a m e n v s e n a v e d e n e proiz-
v o d n j e je p o c e n i t e v grad-
n j e s tanovanj , ter gradn la 
f u n k c i o n a l n i h in e k o n o m i č -
nih s tanovanj . Za t e m pa 
tež i jo kupc i s tanovanj . Pro-
izvodnja s t a n o v a n j bo o m o -
goča la n a z o r n o pr ikazova-
n j e las tn ih indus tr i j sk ih iz-
d e l k o v in pro i zvodov os ta -
l ih de javnos t i na v e l e n j -
s k e m o b m o č j u (Gorenje , 
rudarski šolskj center , rud-
nik l ignita , K l e p a r s t v o - v o -
dovod , IGE, Galip, Lesna, 

NAŠ CAS — V velenj-
ski občini se pripravlja 
obsežna gradnja stano-
vanj. Predvideno je, da 
bo letos zgrajenih 600 
stanovanj, kar pomeni 
enkratno povečanje od 
običajne gradnje. Ali 
ima Vegrad za to po-
membno gradnjo pri-
pravljene zmogljivosti? 

• J. BASLE — Zago-
tovljene bomo imeli za-
dostne zmogljivosti, če 
nam bo pravočasno o-
mogočeno, da lahko tu-
di v Velenju uporab imo 
že osvojeno tehnologijo 
g radn je s tunelskimi o-
paži. Seveda pa bi mo-
rali t akoj pričet i s pri-
pravami za gradnjo . Za 
to pa je potreben do-
govor vseh zainteresira-
nih. 

NAŠ CAS — š e eno 
vprašanje, tovariš direk-
tor. V velenjski občini 
je več podjetij, ki ima-
jo v svoji sestavi grad-
beno dejavnost. Kaj mi-
slite v zvezi s tem? 

• J. BASLE — Me 
nim, da se m o r a j o vse 
te dejavnost i povezati z 
enotno razvojno politi-
ko. Potrebno j ih je raz-
viti, ker imamo v občini 
surovinske in kadrov-
ske pogoje. Ce resnič-
no hočemo, da bo grad-
bena indus t r i ja perspek-
tivna panoga v občini, 
je pot rebno začeti z ak-
cijo, da gradbene dejav-
nosti ne bi bile pomož-
ne, temveč združene v 
organizacijo, ki bi ji bi-
la to osnovna dejavnost . 

PRVI REZULTATI 
REFERENDUMA 

Osem mesecev je že mi-
nilo odkar so se prebivalci 
Zgornjesavinjske doline iz-
rekli z »DA« za svoje otro-
ke ,zato, d a si bodo svoje 
glavice polnili z znan jem 
v lepših, p r imerne jš ih in 
bol j zdravih in estetskih 
pros tor ih . 

Prvi rezultat referendu-
ma je že viden in že služi 
svojemu namenu od jeseni 
lanskega leta. To je nova 
šola na Rečici. Treba pa je 
poudari t i , da je šlo za to 
šolo samo 490.000 »referen-
dumskih« d inar jev , ostala 
sredstva pa so bila že p re j 
zagotovljena, sa j je stala 
šola 2,920.000,00 dinar jev, 
po dokončnem obračunu 
pa j ih bo t reba dodat i še 
približno 80.000. 

Sredstva, ki se bodo zbra-
la bodo porabl jena tako 
kot to predvideva p rogram 
razvoja šolstva v občini 
Mozirje, ki je bil spreje t 
ob re fe rendumu. Tako pri-
deta seda j na vrsto osnov-
ni šoli v Lučah in na Ljub-
nem. 

Ce pogledamo, kako se 
s t eka jo sredstva po tem bi 

bila skrb, da se načr t ne 
bi mogel izvršiti skora j od-
več, sa j se je v osmih me-
secih nabra lo 17 odstotkov 
sredstev več kot je bilo 
planiranih. To ni naključ-
no, temveč je odraz pove-
čan ja števila delovnih mest 
in poras ta osebnih dohod-
kov. To povečanje pa tudi 
razbl inja sk rb za dodatna 
sredstva na račun eventu-
alnih podražitev gradenj . 

Doslej se je zbralo že 
2,248.562,25 din od planira-
nih 1,926.911,00 din. Iz OD 
se je nabralo 1,298.603 din 
(planirano 1,013.600,00 din), 
1 % prispevka delovnih or-
ganizacij 690.185,00 din (pla-
nirano 534.000,00 din) ostalo 
pa se je nabra lo še po dru-
gih kr i ter i j ih . 

Uspelo je pridobit i še 
kredit od RIS v višini 
2,800.000 dinar jev, k a r bo 
realizacijo načr ta še pospe-
šilo. 

Vidimo, da »DA« občanov 
mozirske občine že da je 
vidne rezultate in ni bo-
jazni, da se želja in volja 
občanov ne bi uresničila. 

Liza 

Priprave na volitve 
V sredo, 16. 1. 1974 sta 

Izvršni odbor občinske 
konference SZDL in začas-
ni poslovnik za delo volil-
ne komisi je občinske kon-
ference SZDL Mozirje in 
predlog imenovanja koor-
dinacijskih odborov za iz-
vedbo volitev v kra jevnih 
skupnost ih in organizaci-
j ah združenega dela. 

Člani IO občinske konfe-
rence SZDL in predsedstva 
občinskega sindikalnega 
sveta Mozirje so obravna-
vali začasni poslovnik za 
delo volilne komisi je ob-
činsike konference SZDL 
Mozirje in ga sprejeli s 
tem, da se predlagana vo-
lilna komisi ja , ki n a j bi jo 
sestavljali š t i r je člani ob-
činske konference SZDL 
in š t i r je člani občinskega 
sindikalnega sveta ter po 
en član občinskega odbora 
ZZB NOV, občinske konfe-
rence ZM in Skupščine ob-

I čine Mozirje razširi še za 
dva člana in sicer po enega 
ZRVS in konference aktiv-
nosti žena. 

V nada l jevanju so raz-
pravljal i tudi o predlogu 
imenovanja koordinacij-
skih odborov po kra jevnih 
skupnost ih in v organiza-
ci jah združenega dela. Ime-
novali so tudi člane 10 ob-
činske konference SZDL 
za koord ina tor je dela od-
borov v k ra jevn ih skupno-
stih in člane predsedstva 
občinskega sindikalnega 
sveta v organizaci jah zdru-
ženega dela. 

Seja občinske konference 
SZDL Mozirje bo 4. febru-
a r j a , v istem tednu pa tudi 
seminar za predsednike in 
ta jn ike koordinaci jskih od-
borov ter koordinator jev, 
k j e r se bodo dogovorili o 
poteku akcij in rokovnikih 
za volitve. 

Liza 

KONSTITUIRANJE 
DELOVNIH ORGANIZACIJ 

V OBČINI MOZIRJE 
Člani izvršnega odbora 

občinske konference SZDL 
in predsedstva občinskega 
sindikalnega sveta so z go-
s tom Dagmar jem Šuster-
jem, članom IO republiške 
konference SZDL pre j šn j i 
teden ocenili potek akcije 
v zvezi s kons t i tu i ran jem 
delovnih organizacij po 
a m a n d m a j s k i h načelih in 
nj ihov vpis v sodni regi-
ster. 

Ugotovili so, da so se vse 
delovne organizacije pravo-
časno vpisale v sodni regi 
ster, to pa pomeni, da so 
moral i v k ra tkem času ob 
pomoči občinske koordina-
ci jske komisi je oz. štaba 
izdelati vse pot rebne samo-
upravne akte. Zanimivo je, 
da so se doslej s tatut i več-
kra t zgolj samo prepiso-
vali in morda nekoliko pri-
lagajali, sedanj i pa so de-
jansko nastali v vsaki de-
lovni organizaciji in so ta-
ko odraz nj ihovih teženj, 
da so ne samo proizvajalci, 
ampak predvsem samo-
upravljalci . 

V občini Mozirje je osem 
gospodarskih organizacij , 
ki so se razen ene, to je 

GLIN, odločile na ustano-
vitev ene TOZD. V GLIN 
pa so štiri TOZD. Tudi 
ostale organizacije so se 
pravočasno vpisale v sodni 
register, razen Delavske 
univerze in Komunalnega 
pod je t j a , ki se šele usta-
navl ja ta in tako upravičeno 
nista uspela pripravit i vse-
ga potrebnega. 

Tudi obrati , katerih se-
deži delovnih organizacij 
so izven občine Mozirje so 
postali TOZD (Merkator 
Ljubl jana , Gorenje Velenje 
in Izletnik Celje). Le pri 
obra tu Cinkarne to ni bilo 
možno, ker se je Cinkarna 
zavzela za proizvodni ne 
pa geografski princip. 

Seveda pa s tem delo 
š taba ni končano. Prva fa-
za je mimo, v p r ihodnje pa 
bo t reba dati poudarek na 
izvajanje vsebine samo-
upravnih aktov, poudarek 
na tisto, kar bo okrepilo 
odnos zno t ra j delovnih or-
ganizacij. Tako kot ni bilo 
površnosti pri obl ikovanju 
s ta tutov smo prepričani , 
da je ne bo niti pri izva-
j a n j u vsebine. 

Liza 



Dosežki 1973, 
naloge in 
načrti 1974 

Pogovor s predsednikom Skupščine občine 
Slovenj Gradec, diplomiranim gozdarskim in-
ženirjem Petrom Planinšcem 

Navada je že, da v mesecu januarju ocenjujemo 
opravljeno delo v letu, ki se je izteklo, na osnovi 
ugotovitev pa zastavljamo akcijo za prihodnje 
delo. V pomenku s predsednikom slovenjgraške 
občinske skupščine, diplomiranim inženirjem 
Petrom Planinšcem, je te dni tekla beseda o 
dosežkih Mislinjske doline v letu 1973, pa tudi o 
nalogah in načrtih, ki so pred občani in delov-
nimi ljudmi v tem letu. 

Predsednik Peter Pla-
ninšec jc začel pogovor 
očitno zadovoljen, sa j 
so dosegli lani tudi v 
občini Slovenj Gradec 
pomembne uspehe pri 
uresničevanju spreje t ih 
nalog, kar nedvomno za-
gotavlja hi t re jš i prihod-
nj i gospodarski in druž-
beni razvoj. »Bistveno 
je«, meni v tej zvezi 
dipl. inž. Planinšcc, »da 
bodo, vsaj po prvih po-
datkih sodeč, vse delov-
ne organizacije zaklju-
čile poslovanje v letu 
1973 brez izgube. Seveda 
so bili potrebni veliki 
napori delovnih kolekti-
vov, seveda pa ni šlo 
tudi brez kadrovskih 
pret resov in sp rememb 

v nekater ih delovnih 
organizacijah.« 

Ob menjavi vodstva 
in poslovni povezanosti 
s tovarno modne kon-
fekci je »Toper« Celje je 
dosegla indust r i ja de-
lovnih zaščitnih sred-
stev »Prevent« pomemb-
ne uspehe v gospodar-
jen ju . Leto 1972 so za-
ključili z izgubo, v letu 
1973 pa bo ostanek do-
hodka večji, kot pa je 
znašala izguba pred dve-
m a letoma. Tudi v to-
varni oblazinjenega po-
hištva »Nova oprema« 
so uspeli izboljšati po-
slovanje, delovna orga-
nizacija pa je dobila tu-
di novo vodstvo. 

Dobro so v preteklem 

letu gospodarili tudi na 
Gozdnem gospodarstvu, 
pa v Lesnoindustr i j-
skem pod je t ju . Pomem-
ben napredek v gospo-
d a r j e n j u in razvoju so 
dosegli v Tovarni usnja , 
ki je začela uspešno so-
delovati z zahodnonem-
ško tvrdko NAUE. S 
skupnimi vlaganji so po-
stavili novo tovarno za 
proizvodnjo gumirane 
žime, prvi rezultati te 
naložbe pa so tudi že 
vidni. Neka j težav je bi-
lo v tovarni kovanih 
izdelkov Gorenje-Fecro, 
vendar kadrovske spre-
membe, opravl jene ob 
koncu starega leta, za-
gotavl ja jo , da bo poslej 
gospodar jen je uspešnej-
še, sa j napoveduje jo ta-
ke uspehe, kot so tudi 
zapisani v planu za leto 
1974. 

• NAPREDEK TUDI NA 
NEGOSPODARSKEM 
PODROČJU 

»V preteklem letu smo 
nadaljevali z g r adn jo 
negospodarskih objek-
tov, pr i čemer smo se 

zlasti trudili , da bi ure-
sničili p rogram gradn je 
objektov, ki je bil spre-
jet ob uvedbi krajev-
nega samoprispevka. Pri 
tem smo se srečevali z 
velikimi težavami«, na-
da l ju j e s lovenjgraški 
predsednik. Stvari so 
zda j tako daleč, da bo 
šola v Š m a r t n e m dogra-
jena v prvem le tošnjem 
pol let ju , v zakl jučni fazi 
pa je tudi zidava nove-
ga poslopja za Ekonom-
ski šolski center. Zaradi 
p o m a n j k a n j a dena r j a 
dela ne po teka jo sklad-
no s spre je t im progra-
mom, vendar bodo v 
Slovenj Gradcu storili 
vse, da bo letos ta pre-
potrebni objekt tudi do-
gra jen . Nadaljevali pa 
so še z akci jo rekon-
s t rukci je in moderniza-
cije cest po Mislinjski 
dolini. Urejene so bile 
ceste v Mislinji in Pa-
mečah, dela jo pa tudi 
na cesti Legen. 

• NOVI GOSPODAR-
SKI OBJEKTI V LETU 
1974 

Predsednika slovenj-
graške Občinske skup-
ščine, dipl. inž. Petra 
Planinšca, smo med 
drugim tudi vprašali , 
kakšne načr te i m a j o or-
ganizacije združenega 
dela iz Mislinjske doline 
za nada l jn j e povečanje, 
predvsem pa moderniza-
cijo proizvodnje v t em 
letu. 

»Načrtov je kar pre-
cej«, je povedal. »In ne-
katere delovne skupno-
sti so že začele uresni-
čevati spre je te investi-
c i jske programe. Indu-
s t r i ja delovnih zaščitnih 
sredstev »Prevent« že 
p reu re j a pros tore obra-
ta v Mislinji, v Slovenj 
Gradcu pa bo, v coni 
lahke indust r i je , zgradi-
la nove proizvodne pro-
store za slovenjgraški 

obra t . Tovarna meri l 
TRISO nač r tu j e izgrad-
n j o prvega novega ob-
jek ta v indust r i j ski coni 
v Pamečah. TOZD »To-
varna pohištva Pameče« 
Gozdarstva in lesne in-
dus t r i j e Slovenj Gradec 
gradi nove skladiščne 
prostore , v tem letu pa 
bodo zaključili rekon-
s t rukci j ska dela. Tovar-
na oblazinjenega pohiš-
tva »Nova oprema« pa 
bo začela uresničevati 
sanaci jski p rogram. 

Nalog in načr tov pa 
je precej tudi na drugih 
področj ih . Gozdar j i bo-
do nadaljeval i z izgrad-
n j o zahodnega Pohor ja , 
sa j so v načr tu novi ob-
jekti in vlečnice. Ljub-
l jansko trgovsiko pod-
j e t j e NAMA pa bo do 
sredine avgusta dogra-
dilo prvo blagovnico v 
mestu.« 

• NOVA STANOVANJA 
TER ŠTEVILNE 
DRUGE PRIDOBITVE 

V Slovenj Gradcu ra-
čunajo , da bodo uspeli 
v tem letu rešiti tudi 
vrsto drugih nalog. Pri 
tem je v središču pozor-
nost i nada l jevanje ure-
sničevanja programa iz-
g radn je negospodarskih 
objektov. Dokončati že-
lijo objekte , ki so j ih 
gradili lani, to je osnov-
no šolo Šmar tno ter 
Ekonomski šolski cen-
ter Slovenj Gradec, prav 
tako pa tudi u r e j a n j e 
križišča na Celjski in 
Podgorski cesti te r mo-
dernizacijo Francetove 
ceste. V Mislinji pa bo 
zgra jena tudi zdravstve-
na pos ta ja , kar bo za 
k r a j pomembna prido-
bitev. 

»Ena od zahtevnih na-
log pa je«, kot meni 
predsednik Planinšec, 
»ureditev mostov na Mi-
slinji. Povodnji lansko 
jesen so porušile in od-

nesle več mostov. Naša 
želja je, da bi v letu 
1974 postavili nove žele-
zobetonske mostove v 
Šmar tnem, Dovžah in 
Šenti l ju, pri čemer ra-
čunamo tudi na pomoč 
republike. Vodna skup-
nost Drava—Mura pa 
bo nadal jevala z ureja-
n j e m st ruge Mislinje in 
nekater ih drugih poto-
kov, zlasti na odsekih, 
k j e r vode ogrožajo ce-
ste, nase l ja oziroma po-
samezne s tanovanjske 
objekte.« 

V Mislinji bo v krat-
kem vseljivih 16 novih 
s tanovanj v poslovno-
s tanovanjskem bloku, 
ob Celjski cesti v Slo-
venj Gradcu pa zidajo 
domači gradbinci 74 sta-
novanj , ki n a j bi bila 
vseljiva že letos, spo-
mladi pa n a j bi začeli 
z zidavo nada l jn j ih 44 
s tanovanj . S tanovanjska 
izgradnja bo tore j v Mi-
sl injski dolini zavzela v 
tem letu resnično velik 
obseg. 

»Posebno pomembno 
pa je«, je sklenil pogo-
vor predsednik Občin-
ske skupščine Slovenj 
Gradec, dipl. inž. Peter 
Planinšec, »da se bo z 
novim šolskim letom 
preselila v nove prosto-
re posebna osnovna šo-
la in da bomo zgradili 
dve novi vzgojno var-
stveni ustanovi, to je na 
Legnu in Podgor ju . De-
nar za vrtca, ki bosta 
montažnega tipa, je že 
zagotovljen. V tem letu 
bomo končali z ureja-
n j e m križišča Celjske in 
Podgorske ceste ter z 
u r e j a n j e m Francetove 
ceste, nove pros tore do-
bi Občinsko sodišče, za-
čeli pa bomo tudi z re-
kons t rukc i jo ceste Bu-
kovska vas—Sele, ki je 
v p rog ramu del, spre-
je t ih ob uvedbi krajev-
nega samoprispevka.« 

Ustanovljena kmetijska 
zemljiška skupnost 
V Slovenj Gradcu so, prvi na Koroškem, ustanovili 
kmetijsko zemljiško skupnost. Občinska skupščina pa 
je pred tem že izrekla soglasje z družbenim dogovorom 
o enotnih merilih za določanje prispevka od spremem-
be namembnosti kmetijskega zemljišča. 

Pre j šn j i petek, 18. janu-
a r j a , so predstavniki kme-
t i j ske zadruge, gozdnih 
obratov Slovenj Gradec in 
Mislinja, vseh petih krajev-
nih skupnost i in občinske 
skupščine slovesno podpi 
sali družbeni dogovor o 
ustanovitvi in f inanc i ran ju 
kmet i j ske zemlj iške skup-
nosti. Ta nova samouprav-
na skupnost bo morala v 
p r ihodnje v Mislinjski do-
lini zlasti še skrbet i za pra-

vilno rabo kmet i j sk ih zem-
ljišč ter sodelovati pr i pla-
n i ran ju pros tora v občini, 
nadal je bo morala spodbu-
ja t i uvel javl janje različnih 
oblik proizvodnega sodelo-
vanja med kmeti in kme-
t i j sko delovno organizacijo. 

Novoustanovl jena kmetij-
ska zemlj iška skupnost bo 
gospodari la s skladom 
kmet i j sk ih zemljišč v obči-
ni, pripravila bo agrarne 
operaci je ter sodelovala 

Podpisali so sporazum 

pri nj ihovi izvedbi, sodelo-
vala pa bo tudi pri dolo-
čan ju in dodel jevanju 
skupnih pašnikov. Najpoz-
neje do konca meseca ju-
ni ja pa bo s lovenjgraška 
Kmet i j ska zemljiška skup-
nost pr ipravi la podroben 
program svojega dela, ki 
bo osnova za p r ihodn je sa-
moupravno razpolaganje s 
kmet i j sk imi zemljišči v ob-
čini. 

Občinska skupščina Slo-
venj Gradec pa je žc p red 
ustanovitvi jo kmet i j ske 
zemljiške skupnost i sogla-
šala z družbenim dogovo 
rom o enotnih meril ih za 
določanje prispevka od 
spremembe namembnos t i 
kmet i jskega zemljišča in 
na ta način zagotovila tudi 
dol denar ja , potrebnega za 
nemoteno delo kmet i j ske 
zemljiške skupnosti . 

Posvetovanje 
predsednikov 
sindikata 

Predsedstvo Občinskega 
sindikalnega sveta Slovenj 
Gradec je sklicalo v petek, 
18. j a n u a r j a posvetovanje s 
predsedniki osnovnih orga-
nizacij s indikata iz Mislinj-
ske doline. Spregovorili so 
o pr ipravah na spomladan-
ske skupščinske volitve, o 
pr ipravah na občni zbor 
Občinskega sindikalnega 
sveta Slovenj Gradec ter o 
skupni in splošni porabi v 
le tošnjem letu. 

VSI DO ROKA 
Komisijo občinske skupščine za pregled samoupravnih 
sporazumov in drugih samoupravnih aktov čaka veliko 
dela. 

V občini Slovenj Gradec 
so v vseh delovnih organi-
zaci jah končali z uresniče-
van jem I. faze delavskih 
ustavnih dopolnil," to je 
us tanav l j an je temel jn ih or-
ganizacij združenega dela 
oz. organizacij združenega 
dela. Dve delovni organiza-
ciji, in sicer Gozdarstvo in 
lesna indus t r i ja Slovenj 
Gradec ter Tovarna usn ja 
Slovenj Gradec, sta ustano-
vili 19 temel jn ih organiza-
cij združenega dela, 8 go-
spodarskih ter 11 negospo-
darskih delovnih organiza-
cij pa se je formira lo kot 
organizacija združenega de-
la brez temel jn ih organi-
zacij združenega dela. 

Občinski koordinaci jski 
štab, posebej pa še komi-
sijo občinske Skupščine za 
pregled samoupravnih spo-
razumov in drugih samo-

DELOVNI DOGOVOR 
MLADIH 

V torek je pripravilo 
predsedstvo občinske kon-
ference Zveze mladine Slo-
venj Gradec posvetovanje 
s predsedniki aktivov Zve-
ze mladine. Obravnavali so 
p rogramsko usmeri tev in 
f inančni načr t občinske or-
ganizacije Zveze mladine 
za leto 1974 ter pr iprave 
na mladinsko delovno ak-
cijo Kozjansko 74. 

upravnih aktov, ki jo vodi 
Oto Štraser , čaka zdaj ve-

liko in odgovorno delo. Gre 
za temelj i t pregled samo-
upravnih sporazumov, sta-
tutov in drugih samo-
upravnih aktov, sa j je tre-
ba zagotoviti tudi dosledno 
uveljavitev tudi II . faze de-
lavskih ustavnih dopolnil 

• SPREJET NAČRT ZA JAVNO RAZPRAVO 
Izvršni odbor občinske konference Sociali-

stične zveze Ravne na Koroškem bo v pr ihodnj ih 
dneh na razšir jeni seji obravnaval predlog nove-
ga s ta tu ta občine in ga predložil v obravnavo 
družbenopoli t ičnim organizaci jam. 

Po programu, ki so ga že sprejeli , bo tekla 
javna razprava o predlogu novega občinskega 
s ta tuta v okviru političnih aktivov v kra jevnih 
skupnost ih in v temel jn ih organizaci jah združe-
nega dela. Na teh sestankih bodo izvolili delegate 
za sejo občinske konference SZDL Ravne na Ko-
roškem, na kater i bodo obravnavali predlog sta-
tuta in predloge s sestankov političnih aktivov. 
Potem, ko bi o predlogu s ta tu ta razpravljal i tudi 
odborniki občinske skupščine, bodo pripravili 
javne t r ibune oziroma zbore občanov po vseh 
večjih k ra j ih Mežiške doline, na kater ih bo tekla 
zadn ja javna razprava o predlogu novega občin-
skega s ta tuta . 

• KASNIJO LE V KMETIJSKI ZADRUGI 
Po podatkih občinskega koordinaci jskega od-

bora za pospešitev akci je us tanav l j an ja temeljnih 
organizacij združenega dela in vpisov v sodni 
register je na območju občine Dravograd do 
predvidenega roka, to je do 15. j anua r j a , 1 de-
lovna organizaci ja ustanovila 2 TOZD, drugih 12 
delovnih organizacij pa se je fo rmira lo kot orga 
nizacija združenega dela brez temel jn ih organi-
zacij združenega dela. Na novo se ni konst i tuirala 
samo Kmet i j ska zadruga Dravograd. Temeljne 
organizacije združenega dela so za zda j ustanovili 
v Dravogradu le v Tekstilni indus t r i j i Otiški vrh. 
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Umetnost črne Afrike 
VZOREC BATIK IN 
ORNAMENT KIGANGO 
— NAJPOGOSTEJŠI 
FOITOVI TEHNIKI 

Profesor Foit je bil iz-
reden moj s t e r ne samo 
pri vsestranski uporabi 
mater iala , v ka terem se 
j e umetniško izražal, 
temveč je bil prav tako 
neprekosl j iv pri pozna-
van ju tradicionalnih af-
riških tehnik vzorcev, 
ka r zaznamo na mnogih 
ras tavl jenih predmetih . 
N a j b o l j se je poglobil v 
tehniko k rašen ja blaga 
bat ik in v značilno po-
slikanost skrivnostnih 
totemov, imenovanih Ki-
gange. Obe tehniki je 
znal kipar Foit izvirno 
prenaša t i v sodobno 
a f r i ško uporabno umet-
nost, zaradi česar se 
bomo pri današn j em 
sprehodu po Foitovem 
muze ju tudi pomudil i z 
n j ima . 

Batik je bil že v dav-
n i preteklosti pri črn-
skem prebivalstvu zelo 
razvit, posebno pri ljud-
stvu Ašanti. Raziskoval-
c i imenu je jo nj ihove 
dragocene pr imerke ba-
t ika andinkira . Šablone 
vvzorcev so izdelovali iz 
rmajhnih kosov keleba-
sse; rezali so skozi tenko 
ltupino buče ali pa so na-
ppravili vzorec v pl i tkem 
r-eliefu. Motivi so bili 
rrazlični, tiskali so le 
toombažno blago. 

Tehnika bat ika je bila 
rrazširjena tudi v Nige-
r i j i . Vzorec so tu pokri-
v/ali z voskom ali z lepi-
lcom, da se barva ni raz-
liila po n jem. Vzorec so 
ojhrani l i nebarvan tudi 

z zavezovanjem ali ši-
van jem delčkov blaga 
tako močno skupaj , da 
barva ni mogla prodret i 
skozi. Tkane ozke trako-
ve blaga so horizontal-
no nabral i v presledkih 
in vlakno potegnili sku-
pa j . Po ba rvan ju se je 
pokazala vrs ta vodorav-
nih črt , različna glede 
na tesnost nabranega 
mater ia la in njegove 
debeline. Če je bilo bla-
go povezano v kupčke z 
raf i jo , so bili ti po bar-
van ju okrasne bele pike. 
Pogosto so zavezovali v 
blago tu je predmete , 
npr . kamenčke ali se-
mena, ki so prav tako 

me Bambara . Po barva-
n j u so blago splaknili, 
na to narisali vzorec in 
ga premazal i z zmesjo 
železovega acetata. Vzo-
rec so premazal i še z 
milom, napravl jen im iz 
pepela, rast l inskih olj in 
pepelike, ki je prvi pre-
maz izjedkal. Vzorec so 
potem še enkra t prekril i 
z bla tno zmesjo in ga 
posušili na soncu. Konč-
no so blago potolkli s 
palico in splaknili v vo-
di ter odstranil i vse 
zmesi blata. Vzorec je 
postal bel na temni bar-
vani podlagi. 

V vzhodni Afriki so 
poznali tehniko batika, 
vendar so blago le ti-
skali s šablonami, ki so 
imele vzorec rezan v 

F0IT0VA TVORNOST 
PREGLEDNO 
RAZSTAVLJENA 

naredili pikčast vzorec. 
Med ba rvan j em blaga 

so lahko dobili vzorec 
z vbadan jem fino raz-
cepljene ra f i j e po tkani-
ni. Po b a r v a n j u so rafi-
jo odstranil i in dobili so 
nepobarvane črte. Na ta 
način so oblikovali koc-
kast vzorec ali oblike s 
f igurami. 

MLAJŠI BATIKI 
Krasi lna tehnika ko-

nec 19. stol. je poznala 
nekoliko drugačen na-
čin. Blago so pobarvali , 
na to pa so naredil i vzo-
rec tako, da so barvo 
odstranili . To tehniko je 
največ uporabl ja lo ple-

pl i tkem reliefu. Vzorec 
je izpolnjeval vso povr-
šino tkanine. 

Najznači lnejša barva 
afr iškega bombažnega 
blaga je bila modra . Pri-
dobivali so jo iz grmi-
čevja indigo. Rdečo bar-
vo so napravili iz zdrob-
l jene korenine mangui-
na, zeleno pa iz mešani-
ce r javordečega luga, 
kosa nat r i jeve soli in in-
diga. Črno barvo so si 
pr ipravl ja l i iz posebne 
močvirne zemlje. 

BATIK SO PRENESLI 
V SLIKARSTVO 

Pred približno deseti-
mi leti se je razširila 

tehnika bat ika v vzhod-
ni Afriki v slikarstvo. 
Že od vsega začetka se 
je keni jski batik razli-
koval od tehnik bat ika 
drugje , sa j je tu niso 
uporabl ja l i za tekstilne 
vzorce, temveč kot me-
di j v umetn iškem izra-
žanju . Uporabili so čo-
pič names to klasičnega 
t j an t inga — ma jhnega 
bakrenega korčka z eno 
ali več odlivnimi cevči-
cami, ki ima jo dno raz-
nih debelin. Skozi te 
cevčice odteka lepljivi 
vosek in pokriva tiste 
površine, ki n a j bi osta-
le po ba rvan ju neobar-
vane. To je pomenilo, da 
so okrasno stilizacijo iz-
virnika zapustili v za-
meno za svoboden stil, 
občutl j ivih linij in delov 
s t rukture , oblikovane s 
potezami čopiča kot tu-
di tradicionalnega raz-
l i t ja in loml jen ja voska. 
Prvotni materiali , ki so 
j ih uporabl jal i , so bile 
dylon barve na bombaž-
nem bat is tu ali svili in 
paraf inski vosek kot 
prevleka. Dylon barve 
so težile k monotonost i , 
toda s spre tn im uporab-
l j an j em teh barv so do-
segli p r i j e tno ha rmon i jo 
barvnih tonov. Pozneje 
so uporabl ja l i tudi dru-
ge barve, s kater imi so 
hoteli še bol j izraziti 
značilni af r iški kolorit. 

BATIK — POJEM V 
SODOBNEM 
SLIKARSTVU 
AFRIKE 

2e prvi bat iki so po-
stali močno popularni . 
Umetniki so delali pred-
vsem za turist ično pub-
liko, zato so tudi upo-
števali okus te publike. 
Teme so omejevali na 

afr iški živalski svet in 
masa j ske bojevnike. Po-
tem so t r i je š tuden t j e 
iz Ugande, ki so doštu-
dirali umetnos t v Nairo-
bi ju , izdali umetnos t ba-
t ika drugim umetnikom, 
sami pa so bat ik po-
vzdignili v poseben lo-
kalni stil. Uporabl ja t i so 
začeli scene iz tradicio-
nalnega živl jenja v Afri-
ki — vasi, trge in vsako-
dnevno življenje Afriča-
nov. Tako se je bat ik 
začel h i t ro s tapl ja t i z 
a f r i ško tradicionalno u-
metnos t jo . Njegove pre-
pros te barvne ploskve, 
p o m a n j k a n j e barvne 
tonske gradaci je in orne-

PLASTIČNA 
OBDELAVA KIGANG 

Kigange so skrivnost-
ni totemi plemena Giri-
am z obal Indi jskega 
oceana v Keniji . To ple-
me jih uporab l ja v kul-
tu umrl ih in p reko n j i h 
vzdržuje stik z umr l imi 
predniki . Ob n j ih še da-
nes izvaja jo iniciacijska 
obredja . Karakter iz i ra 
j ih nj ihova plastična ob-
delava, polna simbolike 
in živopisen ornament . 

Profesor Foit je izde-
lal veliko stiliziranih 
š tudi j vzorcev iz tote-
mov Kigange, a za vse 
še niso odkrili k j e jih je 

jena barvna skala, vse 
to je zelo blizu tradicio-
nalnim stilom okraševa-
n j a predmetov in sten 
koč, tako da so dosegli 
z bat ikom določen afri-
ški učinek. 

Danes u s t v a r j a j o v 
Afriki, predvsem še v 
Keniji, v tehniki bat ik 
mnogi sl ikarj i . Zato je 
danes bat ik že poseben 
po jem v sodobni slikar-
ski tehniki Vzhodne 
Afrike. 

nameraval uporabi t i . 
Razen za tekstilne vzor-
ce j ih je namenil še za 
druga svoja dela. Teh-
niko bat ika je na jbo l j 
razvijal pr i svojih učen-
cih na Keniatovem u-
metn iškem koledžu v 
Keniji in s tem mlade 
izobražence navaja l k 
spoznavanju svoje pre-
teklosti in k č rpan ju 
navdihov iz nje . 
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ii (Gremo v Indijo 
Indijec, ki nepremič-

nno stoji pred vhodom 
v v Akbar hotel spomin ja 
s 5 svojo »bojno« opre-
rrno na nekdanje stražar-
jsje pred kral jevskimi 
divori . Mogočno sabl jo v 
ččudoviti nožnici drži za 
reočaj, kot da bo vsak 
hhip segel po nje j , tem-
noordeča obleka z zlati-
nmi našitki, bel turban 
naa glavi in dolgi na-
v z d o l zakrivljenimi brki 
šše bolj pouda r j a jo stro-
gqost in dostojanstvo te-
g^a človeka, ki pa ni nih-
čee drug kot hotelski vra-
taar . Spoštljivo nas po-
zedravi, ko odpira vhod-
n a a vrata, k j e r s to j i jo 
žete drugi pomočniki, pre-
piprosto napravl jeni . Glo-
beboko se nam priklanja-
jo^ in nam odvzamejo 
pDrtljago. 

V zadregi s topam z 
naašo skupino po debeli 
poerzijski preprogi v 
srsnack bar, k j e r čakamo 
n a a nastanitev v sobe. 

Najbolj žejni pivci si 
naiaročijo pivo, vendar 
krtmalu ugotovijo, da ima 
pnrecej grenak priokus, 
sasaj zanj plačajo pet do 
laiarjev. Izkušnje prvih 
naias podučijo, da ostane-
mmo ostali žejni. Žejni 
za:ato, ker ne smemo pi-
ti i vode. »Samo preku-
haiano, za vsak pr imer 

zaradi kolere!« nas 
op>pozorijo organizatorj i . 

1 Kljub klimatskim na-
p n r a v a m v hotelu nam je 
vriroče. Sicer pa nič čud-

nega, sa j v z imskem ča-
su, ki t r a j a od novem-
bra do marca naras te 
t empera tu ra čez dan do 
28" C, t akoj po sončnem 
zahodu pa se zniža za 
10 do 15« C. 

V hotelu mrgoli naj-
različnejših uslužben-
cev, ki so vsak hip pri-
pravl jeni ugoditi gostu 
sleherno željo. Presene-
čena nad pre t i rano po-
zornos t jo in ponižnem 
pozdrav l j an ju (či taj : kla-
n j a n j u ) vprašam soseda, 
čemu tak ceremonial sa j 
smo vendar samo l jud je . 
»Za n j ih smo posebni 
l jud je , p redvsem pa bo-
gataši in kot takšne nas 
po nj ihovih običaj ih tu-
di časte,« mi odvrne. 
Spomnim se, ko že ne-
k a j časa opazu jem In-
dijca, ki čepe, ne da bi 
dvignil pogled v enako-
mernem r i tmu brusi 
kamni te stopnice z bru-
silnim p a p i r j e m (to je 
delal še osmi dan, samo 
neka j s topnic višje) na 
nj ihov sistem kas t (raz-
redov) kater ih je v In-
diji okrog sto in so 
vzrok na j tež j ih socialnih 
posledic. Indi jski vodič 
je povedal, da so kaste 
pri n j ih sicer z zako-
nom ukinjene, vendar 
so v l judeh tako globo-
ko zakoreninjene, da se 
sin berača zaveda, da 
bo lahko ostal samo be-
rač, hči šivilje — samo 
šivilja, itd. Prehod iz 
ene kaste v drugo je 

prakt ično nemogoč, ker 
si tudi kasneje lahko 
izberejo življenjskega 
tovariša samo v svojem 
že ob ro js tvu določenem 
razredu. 

Nad sobami smo vsi 
silno navdušeni. Stilno 
pohištvo, težke dvojne 
zavese, kl imatske na-
prave, k j e r sam reguli-
raš toploto, radio, vse 
to nekako izbija vtis, da 
smo v revni Indij i . Ven-

časa vlada tišina, ki jo 
taksist v ponošeni oble-
ki evropskega kro ja in 
z obveznim tu rbanom 
na glavi prekine. Rad bi 
se namreč pogovarjal . 
Nikakor se ne čudite. 
Res je, da je v Indi j i u-
radni jezik hindujšč ina 
in da govore š i rom In-
di je več kot 1600 jezi-
kov, vendar skora j ni 
Indi jca, ki ne bi govoril 
tudi angleško, sa j je 

NEW OELHI — 
MESTO VELIKIH 
NASPROTIJ 

dar samo navidezno, sa j 
med izletom, katerega 
izkoristi naša mala 
skupinica v času, ki je 
namen jen k ra tkemu po-
čitku po dolgi vožnji, 
spoznamo bedo indijske-
ga l judstva, popravl jam: 
ljudi, ki spada jo v naj-
nižje razrede. Najame-
m o taksi, ki je v Indij i 
zelo poceni (okrog dva 
din na miljo) in se za-
pe l jemo v prestolnico 
New Delhi, ki jo doma-
čini imenu je jo Dilli, kar 
izvira iz besede deuli in 
pomeni mes tno obzidje. 
Vožnja ise nam zdi hi t ra 
in razburl j iva. Nikakor 
se ne moremo navaditi , 
da se p r o m e t odvija po 
levi s t rani ceste. Neka j 

predstavl ja la njihova 
dežela že v sedemnaj-
stem stolet ju vabo za 
angleške kolonialiste, ki 
so si do leta 1820 delno 
z vojnami in delno s po-
litičnimi dogovori prido-
bili Oblast nad Indijo. 
Pogovoru se odzoveta 
dva Slovenca, jaz pa 
sem tiho, zakaj , ste že 
uganili. Vendar dobro 
razumem, ko slišim pre-
vod v domačem jeziku. 

Mesto' je razdeljeno 
na stari in novi New 
Delhi, ki so ga začeli 
gradit i Angleži v juž-
nem delu, k j e r nas ta ja -
jo m o d e m a nasel ja z 
vsemi komunalnimi 
zgradbami vred. Večji 

del mesta se razprosti-
ra v ravnini na desnem 
bregu reke Yamuna. 

Voznik na hi tro us tav i 
star m e r c e d e s , kajt i — n e -
kaj se j e zatakni lo . Pa ne 
pri av tomobi lu , t e m v e č na 
ce s to j e zašla »sveta« kra-
va. Gledal i s m o jo, k a k o 
brezbr ižno je zakoraka la v 
križ išče , m a l o posta la in se 
vtegla . Vsi vozn ik i so spo-
š toval i n j e n o željo , saj j e 
bila le ta, po n j ihov i ver i 
zanje ukaz in s t rpno čaka-
li, kdaj bo nada l j eva la pot 
na drugo s tran ceste , do 
b l ižnje t rgov in ice . »Never -
jetno!« g o v o r i m glasno, ko 
se s p o m n i m naše d o m a č e 
krave , ka tero s e m p r e g a -
njala po g m a j n i in se ni 
prav nič raz l ikovala od teh 
»svetih« krav . N o ja, razl i -
ka je bila, naša buša j e b i -
la re jena in l a h k o s e m jo 
tepla in preganja la koder 
s e m hote la . (Citaj: iz s o s e -
d o v e n j i v e ) ! Misli m i pre-
k i n e Indi jka , ki stopi h 
krav i in si z n j e n i m r e p o m 
briše oči . Š o f e r nas v id i 
s t rašansko z a č u d e n e in po -
ve , da ženska s labo v idi in 
ji bo dot ik z r e p o m »svete« 
k r a v e vid izboljšal . »Zdrav-
stvo, pa tako!« s ložno ugo -
tov imo . P o pet ali d e s e t m i -
n u t n e m čakanju , si do do-
bra o g l e d a m o p r o m e t n a 
sreds tva: enonads tropn i av-
tobusi , motorj i , tr ic ikl j i , 
r ikše, p r e d v s e m pa o g r o m -

no koles , ki p o m e n i j o In-
d i j cu tol iko, kot S l o v e n c u 
lepa vi la. S e n e k a j nas j e 
mot i lo . N e p r e s t a n o h u p a n j e 
iz v s e h p r o m e t n i h sredstev , 
pa ne zaradi »svete« krave , 
ki j e ustavi la p r o m e t ; h u -
panje j e znak razkošja. T u -
di naš v o z n i k taks i ja j e 
i m e l posebe j m o n t i r a n o ob 
v o l a n u — t a k o zračno. 

Stisneš in zasliši se 
predir l j iv zvok, kot iz 
pokvar jene trobente. 
Tudi kolesarj i in sploh 
vsi (razen pešcev) jo 
ima jo in s pr idom ne-
pres tano uporab l ja jo . 
Končno se »sveta« kra-
va premakne, z n j o ko-
lona in mi. Pr ipel jemo 
se v center mesta za ka-
terega so značilne ob-
sežne železnice, ravne 
premočr tne ceste in no-
ve zgradbe. Taksista 
popros imo n a j zapelje v 
stari Delhi, ki bo za nas 
vsekakor še bol j zani-
miv, ker bo bol j pr is ten 
s svojim orientalskim 
nasel jem. 
Tekst in foto: Liza 

Prihodnj ič : 
V osrč ju bede 
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Več dni je opazova-

la, kako sta se fant -
ka igrala, ju pozorno 
opazovala in čakala, 
da bi se približala 
ograji. Nekega dne se 
ji je sreča nasmehnila. 
Žoga je preskočila ogra-
jo. Poletela je, pri jela je 
žogo in z iglo, ki jo je 
nekoliko ukrivila, je pri-
pela nan jo listek in ban-
kovec za deset dolarjev. 
Uspelo ji je, da je vse 
skupaj vrgla čez ograjo, 
ne da bi n j en spremlje-
valec to opazil. Izgleda-
lo je, da ji mali Tomi 
prvi opazil pripeti listek. 
Videla je, da je prečital 
listek in da se je nehal 
igrati. Verjela je, da je 
odšel izpolnit njeno 
prošnjo. 

Ljudje, ki jih je vsak 
dan srečavala v vili, so 
bili več kot čudni, razen 
Kebsa. Na jpre j je misli-
la, da so to kronični pi-
janci, ko je videla nj iho-
ve zabuhle obraze in 
svetleče se oči. Kasneje 
je spoznala, da je vzrok 
tega neka j povsem dru-
gega. 

Včasih je uživala v 

tem, da ima tak mir, 
drugič se je pa zopet vsa 
tresla od strahu, ko je 
mislila o tem, k a j se ji 
je pripetilo. Višek vsega 
je pa doživela nekega 
popoldneva. Sprehajala 
se je po vr tu in odšla 
proti hiši. Njen sprem-
ljevalec je ostal v vrtu, 
misleč, da bo šla v svoj 
apartma. Ona je pa za-
gledala odprta vrata, ki 
so bila do teda j vedno 
zaklenjena in malo dal je 
stopnice. Spustila se je 
po njih. Kl jub temu, da 
se jii oči še niso privadi-
le na temo, se ji je za-
zdelo, da je prišla v hod-
nik. Ne misleč veliko, je 
šla naprej . Naenkrat je 
zaslišala nečloveška krik 
in hkrat i s tem, da so jo 
prijele nekakšne močne 
rake, ki so jo odnesle do 
vrat in jo vrgle kot iz 
topa na vrt . Teda j se je 
tudi n jen stražar prebu-
dil. Videla je, kako je 
prebledel, kot da bi se 
ustrašil, da se ji ni k a j 
hudega pripetilo. Prile-
tel je do nje, jo nežno 
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prijel in jo odnesel v 
njeno sobo. Edino, kar je 
slišaila med kletvicami in 
šepetanjem sta bili bese-
dici: 

— Črni Džou . . . 
Zazdelo se ji je, da je 

opazila tudi smrtni strah 
v njegovih očeh 

Dolgo časa ni prišla k 
sebi od strahu in razbur-
jenja. Na jpre j je misli-
la, da jo je zgrabila ^ka-
ka zver, toda tisti near-
tikulirani glas je bil glas 
človeka. Pa tudi šepeta-
n je in strah onega gang-
sterja, vse to se ji je 
zdelo več kot čudno. Ena 
stvar je bil s trah zaradi 
nje, druga stvar pa strah 
zaradi »Črnega Džoua«. 

Gangster je zaprl zu-
nanja vrata in odšel. 
Ostala je sama v sobi. 
Šele sedaj je dojela, da 
njeno živl jenje ni tako 
brezskrbno in brez ne-
varnosti in da so stvari 
mnogo bolj komplicira-
ne, kot si je predstavl ja-
la. Dojela je, da se mora 
zlasti izogibati vhoda v 
podzemni hodnik. 

O B R A Č U N 

Cez nekaj ur jo je pri-
šel obiskat Kebs. Naj -
prej jo je vprašal, če se 
je ka j poškodovala. Ko 
mu je odvrnila, da ne, ji 
je zelo ostro dejal, n a j 
ne hodi t ja kamor ji ni 
dovoljeno in n a j v na-
prej malo bolj pazi, ka-
ko se obnaša. 

Bila je presenečena in 
razburjena. Ko si je ma-
lo opomogla, je začela 
razmišljati o vsem. Po-
časi se je znebila strahu. 
Kolikor bolj je razmiš-
ljala, je postalaja vse 
bolj trmasta. Postalo ji 
je jasno, da tisti »tretji« 
ni samo v njeni fantazi-
ji, temveč da je dejan-
ski gospodar in da ima 
vse nitke v svojih rokah. 
Vedela je, da je tuka jš -
nji šef Kebs in ne bi pri-
šel osebno vprašat, če se 
je poškodovala, ker bi 
na j r a j e videl, da bi umr-
la. Nekomu je odgovar-
jal za njo. Vsi ostali 
gangsterji so pa odgo-
varjal i za svoja de jan ja 
Kebsu, ta pa za vse pra-
vemu gospodarju. Ta go-
spodar je pa moral biti 
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nekdo, ki se ga je bal 
tudi sam Kebs, bil je 
nekdo, pred katerim je 
Kebs trepetal. In to je 
morala izkoristiti. 

Naslednjega dne je po-
novno odšla na vrt . Vi-
dela je, kako so njeni 
čuvaji tresli v ra ta in se 
sami prepričali, da so res 
zaprta in da ne more 
priti v podzemni hodnik. 
Ona pa ne bi bila Ava 
Gringwotch, prava žen-
ska, kot je sama sebi do-
povedovala, če je ne bi 
to »grizlo«. Mora ugoto-
viti, k a j je to, k a j neki 
se skriva za temi želez-
nimi vrati. Straha ni bi-
lo več, ni pa se nič več 
bala niti te zverine, kot 
ga je imenoval n jen ču-
vaj , »Črnega Džoua«. 

Zato je naslednji dan 
Ava neprenehoma gle-
dala ta vrata, da jih ne 
bi morda zopet videla 
odprta. Brez pomisleka 
bi vstopila. Imela je že 
svoj načrt. Notri je mo-
ralo biti skrito neka j 
važnega. Morda je to re-
šitev uganke. Vsak dan 

je več in več razmišlja-
la o tem. Bila je prepri-
čana, če bi jo kdo osvo-
bodil in rekel, da lahko 
gre svobodna, bi ostala, 
če bi bilo le mogoče. 
Strah je prešel, a zani-
man je za to se je pove-
čalo. Prepričana je bila, 
da bo od s tražarjev le 
neka j zvedela o skrivno-
sti za vrati. Toda to ni 
bilo lahko. Morda je bil 
tudi način, kako je hote-
la zvedeti, napačen. Pr i -
šel je dan, ko se je vrnil 
Judžin, tisti, ki je bil 
zraven nje, ko se je vse 
to zgodilo. Začela sta se 
pogovarjati, čeprav ne 
bi smela. Upala je, da 
mu s svojo žensko zvi-
tostjo odveže jezik. To-
da na n jena vprašanja 
je kratko odgovarjal : 
»Ne vem, ne zanima me« 
in podobno. A tedaj je 
vprašala na j važnej še: 
Le ka j zdajle dela »Črni 
Džo«! Bilo je očitno, to 
ji ni mogel prikriti, kako 
so se mu lica od jeze 
hitro spremenila, a oči 
razširile, izbuljile. Po-

gledal jo je s takimi oč-
mi! N.i imela dosti časa, 
da bi opazovala spre-
membe na njegovem ob-
razu, takoj je vedela, da 
je zadela v cilj. Že je 
dvignil roko, da jo uda-
ri. To je opazila. Če bi 
bila plašna, bi jo morda 
pest zadela, pogledala ga 
je hrabro v oči, se mu še 
enkrat bolj približala in 
Juždin se je v zadnjem 
obvladal in rekel: »Če 
me še enkrat vprašaš, 
blodnica, tedaj ti bom s 
to pestjo skrivil nos, da 
ne boš nikdar več pomi-
slila na to.« 

Zdaj se je počutila za-
deta, prvič, odkar je pri-
šla sem. Tista beseda 
»blodnica« jo je težko 
prizadela. Vedela je, da 
jo je tako predstavil tu-
di l judem. Nikdar v živ-
l j en ju ji še nihče ni ta-
ko rekel, ali jo s takim 
imenom poklical. »Kaj 
si rekel razbojnik!« je 
besno zakričala na svo-
jega paznika. Solze so 
se ji istočasno potočile 
iz oči. Tudi on je bil je-

84 
zen. Ponovno jo je ime-
noval za blodnico in 
dvignil roko. V t is tem 
t renu tku se je pojavil 
gospodar in ko ga je 
razbojnik zagledal, je 
popolnoma ohromel. Pri-
čelo se je po ja sn jevan je 
vsega. Ava je bila vsa 
iz sebe. Videla je, da 
ima tudi on takšno miš-
l jen je o n j e j , zato je go-
tovo tudi ta določil, n a j 
jo tako imenuje jo . Zbe-
žala je v svojo sobo in 
začela jokat i . Zarekla se 
je, da se tema gangster-
j ema maščuje , kakor 
h i t ro se ji bo nudila pri-
lika. Ava je spoznala, da 
s svojim molkom in je-
zo ne bo nič opravila. 
Biti je mora l a mnogo 
bol j razgledana od nji-
ju. Spopri jatel jiti se mo-
ra z enim od teh ljudi, 
ker edino z njegovo po-
močjo lahko neka j ukre-
ne — neka j odkri je . 

(DALJE PRIHODNJIČ) 

Človek postane v tem 
hi t rem tempu živl jenja vča-
sih u t ru j en , vel ikokrat ne-
gotov, ko u sk l a ju j e delo in 
cilje z željami. Seveda ne 
vsi, eden takšnih izjem je 
Franc Lampret , ki s svo-
j im zdravim načinom živ-
l jen ja lahko uči mars ikoga 
in mars ika j . Obiskala sem 
ga v lepi, skromni hišici 
v Paki pr i Velenju, k j e r 
živi s svojimi otroci in že-
no. Že prvi stik podkrepi 
misel, da sem v pravi de-
lavski družini, ka tera ne 
pozna licemerstva, nevolje 
in brezdel ja . 

59-letni Franc Lampret , 
ki je bil v službi do leta 
1970 kot cestar je znal ved-
no zajet i čas in pr is luhnit i 
kot družbeni delavec vsem 
po t rebam svojega domače-
ga k r a j a . 

Na vprašanje , če je imel 
v službi kda j težave, sa j 
je njegov poklic zahteval 
veliko t rdega dela v vsa-
kem vremenu in ob vsa-
kem prazniku je odvrnil: 
»V službi nisem imel te-
žav. Mogoče je bilo malo 
težje v zadnj ih letih, ko 

sem delal s skupino in je 
bilo t reba na pot tudi v 
Mozirje ali Bele vode.« 

Franc Lampret , ki je že 
od leta 1965 predsednik 
kra jevne skupnost i Paka, 
je še dodal: »Razumem po-
trebe in razvoj gospodar-
stva. Po vojni smo delali 
na dan tudi po deset u r 
in več. In ni bilo težko, ker 
smo se zavedali, da de lamo 
zase. Stvari so hi t ro napre-
dovale. Povečale so se pla-
če, dosegli smo sedemurni 
delavnik, p ros te sobote. V 
začetku smo delali pod tež-
kimi pogoji , potem smo 
sklenili, da iz lastnih sred-
stev nabavimo stroje, če-
prav je bil zaslužek zaradi 
njihovega odplačevanja 
manjš i . Pa je vseeno šlo. 
Važno je, da so l jud je ob-
veščeni za kakšno akci jo 
gre, ker le tako lahko so-
de lu je jo in dosežejo uspeh. 
Naj laž je gre na lep, l j udem 
razumljiv način, z grobim 
nas topom ne dosežeš ni-
česar.« 

S kater imi akci jami ste 
na jbo l j uspeli v vaši kra-
jevni skupnost i? »Največji 

uspeh je zabeležila naša 
kra jevna skupnost z izgrad-
n j o nove šole ob nesebični 
pomoči občinske skupšči-
ne Velenje ter s cesto, ki 
jo je k ra jevna skupnost s 
pomočjo RŠC naredila na 
Kozjak. To sta veliki pri-
dobitvi za kraj.« 

Kakšni so vaši osebni na-
črti za bodočnost? 

»Še veliko dela nas čaka. 
Urediti m o r a m o me jne ce-
ste, p r a v k a r pa pomagamo 
človeku, ki se mu streha 
podira nad glavo. « 

Tako je razpletel svoje 
misli Franc Lampret , ki so 
se vrtele samo okrog de-
la, domačega in skupnega. 

»Nimam rad, da bi napi-
sali hvalo, sa j l j u d j e sami 
vidijo, če je delo dobro ali 
ne!« je resno dejal. 

Nisem se z n j i m str inja-
la v toliko, ker k ra jan i KS 
Paka že vedo o plemeniti 
naravi Franca Lampreta , 
ne vedo p a še vsi občani 
občin Velenje, Slovenj Gra-
dec in Mozirje. 

Liza 

TREZNI NA DELO 
V s e v e č j e občin , ki so spre je l e od lok o prepoved i to-
č e n j a a l k o h o l n i h p i j a č v z g o d n j i h j u t r a n j i h urah . Med 
d r u g i m i sta odlok pred n e d a v n i m spreje l i tud i ža lska in 
s l o v e n j e g r a š k a obč ina . In k a k o j e s t e m v v e l e n j s k i ob-
č ini? 

S T A N E BERGLEZ, pred-
s e d n i k k luba zdrav l j en ih al-
k o h o l i k o v : N a š k lub j e že 
d v a k r a t predlaga l občini o -
z i roma n j e n i m s v e t o m , da 
s p r e j m e j o od lok o prepo-
ved i t o č e n j a a l k o h o l n i h pi-
jač pred 7. uro zjutraj . Za-
kaj se z a v z e m a j o za ta 
sk lep? Naša s k u p n o s t j e i-
m e l a na p r i m e r le ta 1970 
zaradi a l k o h o l i z m a kar 1,3 

P A V L A GOLOB, n a t a k a -
rica v Ko lodvorsk i res tav-
rac i j i : Š t ir inajs t le t s e m že 
na takar i ca in iz i zkušenj 
v e m , da bo tisti , k i j e v a -
j e n pit i , z jutraj , k l j u b pre-
p o v e d i to pr i čenja l še na-
prej . A l i pa si bo kupi l 
»s tek leničko« in jo vze l s 
sabo. K r o n i č n i h p i j a n c e v v 
n a š e m loka lu ni . Je pa ne-
k a j s ta ln ih gos tov , ki m o -
rajo z jutraj popit i k o z a r č e k 
k o n j a k a ali v i n j a k a . Te ko -
l i č ine so že t a k o n a v a j e n i , 
da se j im sp loh n e pozna . 
To j e n j i h o v a m e r a . Misl im, 
da z o d l o k o m n e b o m o re-
šili p r o b l e m a a lkoho l i zma , 
kajt i de lavc i v naši občini 
de la jo v t reh i zmenah . Ru-
dar, ki bi m u ga č lovek 
n a j b o l j pr ivošč i l , pri nas 
z jutraj sp loh n e m o r e pit i , 
k e r j e v času, ko mi odpi-
r a m o — ob pol šes t ih — že 
v jami . 

m i l i j a r d e d inar jev škode , 
č e p r a v j e vprašanje ali je 
sp loh m o g o č e ovrednot i t i 
v s o škodo . Za našo obč ino 
žal t a k š n i h p o d a t k o v n i m a -
m o ; v e n d a r s e m prepr ičan , 
da je tudi v Ša lešk i dol ini 
škoda zaradi a lkoho l i zma 
to l ikšna , da se m o r a m o vs i 
zamis l i t i g l ede tega . Sploh 
pa m o r a akc i ja prot i a lko-
h o l i z m u tudi pri nas č im-
pre j prerast i v m n o ž i č n o 
g ibanje . In ena i zmed ob-
lik t ega g ibanja na j bi bi la 
tudi p r e p o v e d t o č e n j a al-
k o h o l n i h p i j a č zjutraj . Sl i -
šati j e tudi , zakaj vztraja-
m o pri t e m vprašanju , g le-
de n a to, da de la jo de lavc i 
v naš i občini v t r e h i zme-
nah . To j e res. M o r a m pa 
poudari t i , da bi moral i za 
p r e p r e č e v a n j e a l k o h o l i z m a 
v e č storit i tudi v d e l o v n i h 
organ izac i jah , sa j ne bi 
smel i pust i t i n a de lo n iko-
gar, ki je v i n j e n . Ostreje 
b o m o moral i ukrepat i tudi 
proti p i j a n č e v a n j u na de-
l o v n e m m e s t u . Zaradi v se -
ga t ega m e n i m , da j e pre-
p o v e d t o č e n j a a l k o h o l n i h 
p i jač pred 7. uro neod lož -
l j i va n u j n o s t . U p a m , da nas 
b o d o obč insk i odbornik i 
podprl i . 

M A R J A N SALOBIR, č lan 
sve ta za b lagovn i p r o m e t : 
A l k o h o l s e v e d a ze lo v p l i v a 
n a n e z g o d e pri de lavc ih . 
Š e zlast i m a n j š e ko l i č ine , 
k o se n a v a d n o ne opazi , da 
j e d e l a v e c v i n j e n . De lavec , 
ki zauž i je morda kozarček 
a lkoho la pred de lom, i m a 
o b č u t e k , da so n j e g o v e de-
l o v n e sposobnost i v e č j e . V 
resnic i pa j e to r a v n o na-
sprotno . S tega s ta l i šča bi 

I V A N K A N O V A K , m e d i -
c i n s k a ses tra : Z d r a v s t v e n a 

podprl od lok o prepoved i 
t o č e n j a a l k o h o l n i h p i jač v 
ju tranj ih urah. Saj bi s t e m 
prepreči l i p i t je pred odho-
d o m na delo , v e n d a r . . . Ce 
pa p o g l e d a m o našo obč ino , 
l ahko r e č e m , da je v t e m 
p o g l e d u n e k a j p o s e b n e g a . 
Ve l iko d e l a v c e v n a m r e č 
dela v t reh i z m e n a h . Z j u t r a j 
gredo d o m o v tisti , ki so 
delal i ponoč i . In n o č n o de-
lo d e l a v c a ze lo izčrpa, izže-
ja. Še zlast i de lo v jami . 
To p o m e n i , da b o m o ru-
darju vze l i t i s to s t e k l e n i č k o 
piva, ki jo izpije po š ihtu. 
Po m o j e m , prav zaradi iz-
m e n s k e g a dela n e bi v e l i k o 
doseg l i s t e m o d l o k o m . Ti-
sti, ki j e n a v a j e n piti , bo 
to pač storil doma. N e v e m 
pa tudi , č e j e v naši občini 
p o g o s t e n pojav , da de lavc i 
p i j e j o pred o d h o d o m na ju-
t ranje delo . To bi bi lo do-
bro ugotov i t i . V e l i k o več bi 
doseg l i , če bi vzgaja l i l ju -
di, p o s e b n o m l a d i n o v t e m 
smis lu , da je a l k o h o l i z e m 
n a j v e č j i sovražn ik č l o v e k a 
kot pa da j i m j e m l j e m o 
možnos t , da pr ide do a lko-
hola . Kajt i k j e r i m a j o star-
ši denar z a k l e n j e n , ga bo 
otrok pre j ukrade l kot tam, 
k j e r t e g a ni . 

s lužba j e s k u p a j s soc ia lno 
s lužbo in k l u b o m zdrav l je -
n ih a l k o h o l i k o v V e l e n j e že 
pr ipravi la pred log od loka o 
prepoved i t o č e n j a a lkoho l -
n ih p i jač pred 7. uro zju-
traj in ga dala v obravna-
v o občinski skupšč in i . Ta 
na j bi ga spre je la n a na-
s lednji sej i . Odlok m o r a m o 
sprejet i . Na v o l j o i m a m 
s ta t i s t i čne podatke , ki za-
j e m a j o o b d o b j e m i n u l i h 
treh let . Ti kaže jo na po-
rast a l k o h o l i z m a in narko-
m a n i j e pri m l a d i h l judeh v 
naši obč in i . T e m je bi lo 
dos l e j o m o g o č e n o , da so s 
svo j imi p iv sk imi pri jate l j i 
zahajal i v gos t i lne že v ra-
nih jutranj ih urah. P r a v to 
ž e l i m o prepreč i t i . D e l a v -
c e m , ki se v r a č a j o z n o č n e 
i z m e n e , bi v e l i k o bo l j ko-
ristil obisk v za j t rkova ln i -
ci kot pa v b l i ž n j e m b i f e -
ju. (Zal t eh v V e l e n j u ni) . 

N i s m o s t rokovnjak i , da bi sodi l i o u m e s t n o s t i t ega od-
loka. Mis l imo pa, da j e s p r e j e t j e t a k š n e g a ukrepa v e n -
darle nujno . V e r j e t n o pa kozarček k o n j a k a , p e l i n k o v c a 
drugače v p l i v a na te lo , če ga sp i ješ zgodaj zjutraj , k o si 
t a k o r e k o č še tešč , ali pa po kos i lu , po jedi . N a m r e č n e 
gre za prohibic i jo , gre za p r e v e n t i v o . 



POKROVITELJ 
SEKRETARIAT CK ZKS 

Še m a n j kot dva meseca 
loči ve l en j ske špo r tne de-
lavce o d n a j v e č j e špo r tne 
p r i r e d i t v e v n a š e m m e s t u 
— b a l k a n s k e g a p rvens tva 
v k r o s u , ki bo 24. m a r c a 
1974 v Velenju. 

P r i r e d i t v e so v po lnem 
t eku . Organ izac i j sk i odbo r 
za izvedbo p rvens tva vodi 
p r e d s e d n i c a Vera Zupanči-
čeva, p o d p r e d s e d n i k a s ta 
Jože Šuhc l in Jože Aljaž, 
s e k r e t a r k a pa Zdenka 
S l o m š e k . Člani odbo ra so 
p r e d s e d n i k i posamezn ih ko-
m i s i j . 

R u d i Hudove rn ik (finanč-
n a komis i j a ) , H i n k o Der-
m o l (p ropaganda ) , Anton 
Pozvek (tehniško), Ciril 
K e m p e r l e (sodniško), Lju-
b a n Nairaks (press center) , 
M a r t i n Budna (b ivanje re-
p r e z e n t a n c ) , Gregor Švaj-
ge r ( k o m i s i j a za medna-
r o d n e oidnose), F r a n c Žula 
( v o d n j a protokola) . 

Pr i redi i te l j t e k m o v a n j a 
AK Vellenje je že poslal 
v s e m b a l k a n s k i m d ržavam 
razipis s p r i javami , ki mora-
j o b i t i dokončne z imeni 
nas topa j joč ih do 11. 3. 1974. 
V s a k a diržava lahko pr i ja -
vi 6 mcoških tekačev in 4 
ženske t tekmovalke v vsaki 
pa nog i . 'Tekmovali pa bodo 
č lani v teku na 10.000 m, 
č lan ice ;2.000m, m l a j š i čla-

ni 6.000 m, mlad inc i 4.000 
met rov , m lad inke 1.000 m. 

Pokrovi te l j Ba lkanskega 
p rvens tva v k rosu je sekre-
t a r i a t CK ZKS, ki ga zasto-
pa s e k r e t a r F ranc Šetinc. 

Pokrov i te l j s tvo n a d re-
p rezen tancami so prevzele 
nas l edn je delovne organi-
zacije: Jugos lav i ja — Ljub-
l j anska b a n k a ; R o m u n i j a 
— TGO Goren j e Velenje; 
Bolgar i ja — SGP Vegrad 
in Trgovsko p o d j e t j e ERA 
Velenje; Grč i j a — Rudnik 
l ignita Velenje; Tu rč i j a —, 
Tovarna u s n j a Š o š t a n j in 
Klcpars tvo—vodovod Šo-
š t an j ; Albani ja — Ruda r sk i 
šolski cen te r Velenje . 

I 
balkansko championnat 
prvenstvo balkanique 

v de 
krosu cross 

velenje velenje 
1974 1974 

Ob iizgubi naše dob re m a m e 

MARIJE REJC 
se zeahva l ju jemo vsem, ki s te sočustvoval i z 
n a m i i , ji poklonil i cve t j e ter jo spremil i na 
n j e n i i zadnji pot i . 
Posebbno se z a h v a l j u j e m o g. p r i m a r i j u dr . Alojzu 
Fi javvžu za dolgoletno z d r a v l j e n j e in sk rb , p r av 
t a k o 3 tudi dr. S t a n k u D e m š a r j u in g. župniku . 
Lepa a hvala tudi sosedom s Ceste XIV. divizi je 
za izkkazano pozornos t . 

Žalujoči Rejčevi 

ZAHVALA 

O b izggubi drage m a m e in s ta re m a m e 

MARIJE SKAZA 

se iskkreno zahva l ju j emo vsem, k i s te n a m izra-
zili ssožalje, darovali vence in cve t j e t e r j o 
sprerrmljali na n j en i zadn j i poti . 

Žalujajoči: sin Vlado z ženo in o t roki , B r a n k a z 
možeiem, Jožica z druž ino in Vladko. 

ZAHVALA 

Sindii ikalni organizaci j i t ova rne gospod in j ske 
oprereme Gorenje, se i sk reno z a h v a l j u j e m za de-
narnc io pomoč o t rokom, ki jo p r e j e m a j o po iz-
gubi i žene Angele Sešel. 

P o s e b b n o se zahva l ju j em tovarišici Teranovi in 
tovarir iš ici Mehovi. 

F r a n c Sešel 

Razpisna k o m is i j a p r i de lavskem svetu FECRO, 
Slovenj Gradec 
r azp i su j e na podlagi 52. č lena s t a t u t a 
delovno m e s t o 

DIREKTORJA 

z nas l edn j imi pogoj i : 
• da je d ržav l j an SFRJ i-n i zpo ln ju j e splošne 
pogoje , določene z zakonom, s a m o u p r a v n i m i 
sporazumi in d ružben imi dogovori ; 
• ima visoko, v iš jo ali s r e d n j o izobrazbo teh-
nične, e k o n o m s k e smre i z 4, 6, 8 let p r a k s e v 
kovinsko predelovaln i indus t r i j i ; 
• je m o r a l n o in pol i t ično neoporečen . 
P r i j ave s p r e j e m a razp i sna komis i j a do 8. 2. 1974. 

KOMUNALNO OBRTNI C E N T E R V E L E N J E 
K o r o š k a ces ta 46 
razglaša p r o s t a delovna m e s t a 
1. TEHNIČNEGA VODJE TOZD KOMUNALA 
2. PROJEKTANTA ZA NIZKE GRADNJE 
3. VODJO DELOVNE ENOTE GRADBENA 

OPERATIVA 
Poleg splošnih pogojev m o r a j o k a n d i d a t i izpol-
n jeva t i še n a s l e d n j e pogo je : 
pod 1: v i soka ali v iš ja i zobrazba g r adbene sme-

ri z n e k a j l e t n o p r a k s o v k o m u n a l n i ali 
g radben i operat iv i ; 

pod 2: visoka s t rokovna izobrazba z n a j m a n j 
3 leti p r a k s e v p r o j e k t i r a n j u in oprav-
l jen s t rokovni izpi t ; 

pod 3: viš ja ali s r e d n j a i zobrazba g r adbene 
smer i z večle tno p r a k s o v operat ivi — 
nizke g r adn j e . 

S t a n o v a n j e p o dogovoru. P o d r o b n e j š e in forma-
ci je dob i j o kand ida t i v t a j n i š t v u p o d j e t j a v Ve-
len ju , Koroška 46. 

Kad rovska komis i j a p r i sve tu delovne skupnos t i 
up ravn ih organov 
SKUPŠČINE OBČINE 
VELENJE 
r a z p i s u j e 
n a s l e d n j a p r o s t a delovna m es t a : 
1. REFERENTA za urbanistično-upravne zadeve 

in urbanizem 
2. DAVČNEGA INŠPEKTORJA 
3. REFERENTA za rejništvo, preživnine in 

otroško varstvo 
in r a z g l a š a 
p r o s t o delovno m e s t o 
4. STROJEPISKE 
Poleg splošnih pogo jev m o r a j o kand ida t i izpol-
n jeva t i še n a s l e d n j e p o s e b n e pogo je : 
pod 1: visoka ali v iš ja s t rokovna izobrazba in 

4 leta de lovnih izkušenj ; ' , 11 
pod 2: v iš ja s t rokovna izobrazba ekonomske , 

u p r a v n e ali p r a v n e s m e r i in 3 le ta de-
lovnih i zkušen j ; 

pod 3: v i š j a šola za socialne delavce in 3 le ta 
delovnih i zkušen j ; • . i. 

pod 4: 2-letna a d m i n i s t r a t i v n a šola in eno leto 
delovnih i zkušen j . 

N a s t o p dela taikoj ali p o dogovoru . 
S t a n o v a n j e po dogovoru . 
Poskusno delo t r a j a za delavce z visoko in viš jo 
izobrazbo 3 mesece, za os ta le 2 meseca . 
Kand ida t i n a j poš l j e jo p i s m e n e vloge z dokazili 
o i zpo ln j evan ju pogojev 15 dni p o ob jav i razpisa . 

R E D N I K I N O 

P e t e k , 25. 1. ob 17,30, amer i -
ški barvni f i l m S T E Z A SMR-
TI, (Grand pr ix av tomobi l i z -
ma. Rež i ja : Les l i e H. Mart in-
son. I g r a j o : D a r r e n Mc Gavin , 
A n n e B a x t e r , Richard Conte , 
F a r l e y Granger . 

Sobota , 26. 1. ob 17,30 in 19,30 
amer i šk i barvn i f o l m STEZA 
SMRTI. 

N e d e l j a , 27. 1. ob 17,30 in 19,30, 
a m e r i š k i b a r v n i f i l m STEZA 
SMRTI. 

Torek , 29. 1. ob 17,30 in 20,30, 
a m e r i š k i barvn i f i l m ČRNO 
I Z Z I V A N J E . Rež i ja : Mart in 
Ritt . Igrajo: J a m e s Earl Jones , 
J a n e A l e x a n d e r . 

S r e d a , ^ 0 . 1. ob 17,30 in 19,30, 
a m e r i š k i barvn i v e s t e m N E -

KOČ JE B I L M A L O P R I D N E Ž . 
Reži ja . J o s e p h L. Mankievviez. 
Igrajo: H e n r y Fonda, Kirk 
Douglas , H u m e Cronyn, W a r e n 
Oates. 

Četrtek , 31. 1. ob 17,30 in 19,30, 
amer i šk i barvn i v e s t e m N E -
KOČ JE B I L MALOPRIDNEŽ. 

P e t e k , 1. 2. ob 17,30, amer i šk i 
barvni f i l m BOTER. Reži ja: 
Franc i s Ford. Igrajo: Marlon 
Brando . Al, Pac ino , J a m e s 
Caan, Richard Caste l lano. 

Sobota , 2. 2. ob 16. uri in 
19,30, a m e r i š k i barvni f i l m 
BOTER. 

Nede l ja , 3. 2. ob 16. in ! 19,30, 
amer i šk i barvn i f i l m BOTER. 

ki.^Hni i )t,ttisr;fe 
KINOGLEDALISCE 
" i "• ' ' f w.i "ti «) t. 
P o n e d e l j e k , 28. 1. o b 20. uri, 

amer i šk i barvni f i l m ČRNO 
IZZIVANJE. 

Sobota , 2. 2. ob 18. uri, a m e -
riški b a r v n i f i l m BOTER. 

Nede l ja , 3. 2. ob 18. uri, a m e -
riški barvn i f i l m BOTER. 

Režija: F ranc i s Ford . 
I g r a j o : Mar lon Brando , Ac Pacino, J a m e s Caan, 
R ichard Castel lano. 
Predstave: 
Redni k ino Velenje : 
Petek 1. 2. ob 17,30, sobo ta 2. 2. ob 16. u r i in 
19,30, nede l j a 3. 2. ob 16. u r i in ob 19,30. 
Kinogledal išče Velen je 
Petek 1. 2. o b 19,30, sobota 2. 2. ob 18. ur i in 
nede l j a 3. 2. ob 18. ur i . 

MLADINSKA KNJIGA 
V E L E N J E 

razp i su j e 
p r o s t i delovni mes t i 
• ADMINISTRATORJA 
• PRODAJALCA KNJIG 
Za a d m i n i s t r a t o r j a je p o t r e b n o z n a n j e s t roje-
p is ja in smisel za v o d e n j e p i sa rn i šk ih del, za-
želena j e n e k a j l e t n a p r aksa . 
P roda j a l ec kn j ig n a j bi imel s r e d n j o izobrazbo 
ter vesel je do p r o d a j e knj ig , želeno je, da zna 
v s a j en t u j jezik. 
P r o š n j e p o š l j i t e na naslov: Mlad inska knj iga , 
Velenje, š a l e š k a 18. 

aeroklub gorenje velenje 

AEROKLUB V E L E N J E 
LETALSKA ŠOLA 
RAZPIS TEČAJA ZA JADRALNO L E T E N J E 
IN TEČAJA ZA SKAKANJE S PADALOM 
Aeroklub Velenje bo tud i le tos organizi ra l t e č a j 
za j a d r a l n e pi lote in t e č a j za padalce . Pr ičetek 
teoret ičnega dela t eča jev bo 14. f e b r u a r j a v Ve-
len ju , vpišete p a se l ahko vsak dan od 18. u re 
do 19,30 v p r o s t o r i h Aerokluba Velenje na Foito-
vi 8 (vhod zada j ) . 
Kand ida t i m o r a j o izpolnjevat i n a s l e d n j e pogoje : 
— da letos dopoln i jo n a j m a n j 16 let s ta ros t i ; 
— da i m a j o končano osemle tko ; 
— da so zd ravs tveno sposobni za l e t en je oz. 

skakan j e , k a r b o ugotovi la zdravn iška komi-
si ja p red p r i č e t k o m prak t i čnega dela teča jev . 

Po k o n č a n e m šo l an ju bodo kand ida t i polagali 
izpit p r e d komis i jo Zvezne up rave za civilno 
le tals tvo in s t e m dobil i m e d n a r o d n o ve l j avno 
dovo l j en je za l e t en je n a j a d r a l n i h letal ih oz. 
za s k a k a n j e s p a d a l o m . 
Posebno u spešn im j a d r a l n i m p i lo tom b o Aero-
klub Velenje omogoči l i zpopo ln jevan je na mo-
to rn ih le tal ih za š p o r t n o in p ro fe s iona lno dovo-
l j en j e m o t o r n e g a pi lota . 
Tisti, ki še n iso odslužili vo jaškega roka , bodo 
imeli možnos t služit i vo jašk i rok v šoli za re-
zervne o f i c i r j e — pi lote JLA. Teča jn ik i padalc i , 
ro jen i v letih 1954 in 1955, ki še niso služili voja-
škega roka , se l ahko p o u s p e š n o k o n č a n e m te-
č a j u p r i j a v i j o za s luženje vo jaškega roka v letal-
sko-desantnih eno tah JLA. 

Uprava Aerokluba Velenje 

Uredniš tvo in uprava V e l e n j e , T i tov trg 2, p . p. 89, t e l e f o n (063) 85-087 • R e d a k c i j a : L j u b a n N a r a k s (g lavni in o d g o v o r n i urpdnik) , Mitja Lavr ič ( tehnični urednik) , Liza P o d p e -
I čan-Kuhar , S tane V o v k in Rudi Zevar t • Časnik izdaja organ izac i ja S Z D L o b č i n e V e l e n j e • K o t š t i r ina j s tdnevn ik »Šaleški rudar« j e i zhaja l do I. j anuar ja 1973 • List i z ide 

vsak petek • Cena je 1 dinar • L e t n a n a r o č n i n a j e 40 d i n a r j e v • Za i n o z e m s t v o 05 d i n a r j e v 9 T e k o č i račun št . 52800-678-55-263 pri S D K Ve len ja • R o k o p i s o v i n f o t o g r a f i j n e 
» vračamo • Tisk in k l i še j i AERO, k e m i č n a , g r a f i č n a in pap irna industr i ja Ce l je • Lis t j e o p r o š č e n t e m e l j n e g a p r o m e t n e g a d a v k a n a podlag i m n e n j a repub l i škega sekretar ia ta 

za p r o s v e t o in ku l turo (št. 421-2/72) 



Ljubitelji psov, 
ne zavrnite ankete 

Pes je p r i j a t e l j člo-
veku. Zato je vedno več 
ljudi, ki so izbrali šti-
rinožce, da jih vzre ja jo 
in neguje jo . Mnogi med 
n j imi pa pse n imajo 
zgolj za l jubitel js tvo. 
Spoznali so že lepoto 
in pomen načr tne vzre-
je in šolanja psov. 

V Velenju se je zbra-
la skupina ljudi, da bi 
v velenjski občini poži-
veli kinološko dejavnost 
na organiziran način. 
Vse več je lastnikov 
psov, ki bi radi svoje 
varovance šolali. To pa 
lahko zda j s tor i jo le v 
Celju, k j e r med letom 
od aprila do oktobra 
t r a j a šolanje špor tnih in 
službenih psov. V Celju 
pa šolanje ni vsakomur 
dostopno, ker vzame 
precej časa in ker je za-
radi prevoza v Celje 
dvakra t tedensko tudi 
predrago. Razmišl ja jo , 
da bi v Velenju ustano-
vili aktiv kluba za vzre-
jo špor tnih in službenih 
psov. Mnogi lastniki 
psov še n ima jo izobliko-
vanega odnosa do vzre-
je čistokrvnih psov. Za 
to jc pot rebna načr tna 
vzgoja, ki je možna, če 
so včlanjeni v tovrstno 
dobro organizacijo. Z 
lastno organizacijo pa bi 
v velenjski občini sto-
rili še mnogo drugih 
stvari. 

Iniciativni odbor za 
ustanovitev aktiva kluba 
za vzrejo športnih in 
službenih psov meni, da 
so v Velenju pogoji za 
dobro in uspešno delo. 
Med zda jšn j imi lastni-
ki psov je že nekaj kad-
rov, ki bi lahko aktiv-
no delali v organizaciji. 
V občini pa je tudi raz-
meroma lepo število pa-
semskih psov z rodovni-
ki. Pa tudi občinska 
družbena skupnost ima 
dovolj posluha za raz-
lične dejavnosti , če so tc 
v družbenem interesu. 
Šolani in službeni psi 
pa ima jo vsestransko 
pomembno vlogo. 

Da bi ugotovili koli-
ko lastnikov psov se v 
velenjski občini želi bol j 
vdano in poglobljeno u-
kvar ja t i s svojimi štiri-
nožnimi varovanci, so 
člani iniciativnega od-
bora poslali vsem last-
nikom čistokrvnih in tu-
di drugih psov anketni 
listič, z željo, da ga iz-
polnijo in vrnejo do 31. 
j a n u a r j a na priloženi 
naslov. Vrnjeno anketo 
bodo potem obdelali in 
se odločili ali n a j v ve-
lenjski občini dela aktiv 
kluba za vzrejo šport-
nih in službenih psov. 
Zato vabijo vse, ki bo-
do dobili anketo, na j je 
ne zavržejo! 

Delavske športne igre 
K o m i s i j a za o d d i h in r e k r e a -

c i j o p r i o b č i n s k e m s i n d i k a l n e m 
s v e t u V e l e n j e , j e n a p r v e m se -
s t a n k u o b r a v n a v a l a p r o g r a m 
d e l a v s k i h š p o r t n i h i g e r za l e t o 
1974. 

Č l a n i k o m i s i j e , k a t e r e j e 
M a r j a n G o r i š e k , so se zed in i l i , 
d a b o v l e t o š n j e m l e t u p r o g r a m 
ige r p o d o b e n k o t v p r e t e k l e m 
l e t u , le d a bi v n e k a t e r i h p a -
n o g a h : o d b o j k i in m a l e m n o -
g o m e t u i zved l i t e k m o v a n j e v 
t u r n i r s k i o b l i k i . D o d a l i b o d o 
še t e n i s , s a j s e v z a d n j e m č a s u 
s t e m š p o r t o m u k v a r j a p r e c e j 
d e l a v c e v . 

T e k m o v a n j a b o d o p o t e k a l a 
od m e s e c a f e b r u a r j a d o m e s e -
ca o k t o b r a , k o b o z a k l j u č e k 
ige r . 

Mladinska 
reprezentanca 
v Velenju 

V četrtek, 31. j a n u a r j a ob 
19. uri bo v telovadnici ru-
darskega šolskega centra 
Velenje pr i j a te l j ska košar-
karska tekma med mladin-
sko reprezentanco Sloveni-
je in domačim košarkar-
skim moštvom. 

Daneu in drugi 
veterani 
Olimpije 
v Velenju 

Košarkarski klub Velenje 
bo v ponedeljek 4. febru-
a r j a organiziral še eno za-
nimivo košarkarsko sreča-
nje . Tega dne se bodo ob 
18. ur i prav tako v telovad-
nici RŠC Velenje pomerili 
z nekdanj imi roprezentanti 
in veterani l jub l janske 
Olimpije. 

Ljubi tel j i košarke bodo 
lahko pod koši spet obču 
dovali Daneua, Eiselta, Lo 
gar ja , Potočnika in druge. 

hotel 
paka 

Gostinsko podjetje 
PAKA Velenje 
obvešča in priporoča 

PRIDITE 
POGLEJTE 
IN POVEJTE 
ŠE DRUGIM 

V baru hotela PAKA nov barski spored, ki 
bo zadovoljil vaš okus! 

P r o g r a m : 
• F e b r u a r — s m u č a n j e (ve le -

s la lo ln ) m o š k i , ž e n s k e ; — k e g -
l j a n j e I. d e l (mošk i , ž e n s k e ) ; 

• M a r e c — n a m i z n i t e n i s ; — 
k e g l j a n j e I I . d e l ; 

• A p r i l — s t r e l j a n j e z z r a č n o 
p u š k o (mošk i , ž e n s k e ) ; — k e g -
l j a n j e (III . d e l ) ; — š a h I I . d e l ; 
— p l a v a n j e ( m o š k i , ž e n s k e ) 
z i m s k i b a z e n ; 

• M a j — o d b o j k a , 2 t u r n i r j a ; 
• J u n i j — t e n i s ; 
• A v g u s t — p l a v a n j e (bazen , 

Š o š t a n j ) ; 
• S e p t e m b e r — m a l i n o g o -

m e t , 2 t u r n i r j a . 
O p r o g r a m u d e l a v s k i h š p o r t -

n i h i g e r b o d o še r a z p r a v l j a l i 
š p o r t n i r e f e r e n t i iz d e l o v n i h 
o r g a n i z a c i j . 

V LEPŠEM 
OKOLJU 

Z novim letom je v Goz-
darsko-lesni industr i j i Na-
zar je začela obratovat i no-
va jedilnica, ki je bila a-
dapt i rana v stari graščin-
ski kašči. Načr te zanjo je 
izdelal tehnik Kristl Pla-
novšek, v o d j a investicij-
skega nadzora pri GLIN. 
Poleg osnovnega nartiena 
je p ros to r zelo pr imeren 
tudi za poslovne sestanke 
in seje sa j so za le te do-
slej uporabl ja l i klubsko so-
bo v Prosvetnem domu v 
Nazar jah , ki pa zaradi do-
t ra janos t i ni bila več pri-
merna . 

Liza 

Podpisali samoupravni 
sporazum 

V soboto, 19. j anuar ja 
1974 so v GLIN v Nazar-
j ah podpisali samouprav-
ni sporazum o združitvi 
št ir ih temeljnih organiza-
cij združenega dela v orga-
nizacijo združenega dela 
GLIN. Podpis sporazuma 
je plod večmesečnih pri-
prav na novo organizacij-
sko s t rukturo . Organizacija 
združenega dela GLIN 
združuje : TOZD lesna in-
dustr i ja , TOZD Smreka 

Gornj i grad, TOZD gozdar-
stvo in TOZD kmetje-ko-
operanti . 

Sporazum je rezultat 
družbeno-ekonomskih in 
družbenopoli t ičnih intere-
sov vseh delavcev GLIN, ki 
so svojo željo in voljo iz-
razili na več sestankih in v 
široki razpravi . 

28. j a n u a r j a pa bodo vo-
litve v nove samoupravne 
organe. 

Liza 

KOLEDAR OBLETNIC IN 
SPOMINSKIH DNEVOV 
V A Ž N E J Š I D N E V I 
• 30. 1. 1916 j e U s t a v o d a j n a s k u p š č i n a spre je la U s t a v o 

FI.RJ, k i j e d o k o n č n o in pravno potrdi la v s e pri-
d o b i t v e N O B in d r u ž b e n e revo luc i j e 

S P O M I N S K I D N E V I 
• 23. 1. 1878 ro jen s l o v e n s k i p e s n i k Oton Županč ič 

1783 ro jen f r a n c o s k i p i sa te l j H e n r y B e y l e -
S tendha l 

• 24. 1.1757 umrl k ipar F r a n c e s c o Robba 
• 26. 1. 1797 rojen s l o v e n s k i h f i l o log Mat i ja Cop 
• 27. 1. 1756 ro jen sk ladate l j W o l f a n g A m a d e u s Mozart 

1901 umrl operni sk ladate l j Giuseppe Verdi 
• 29. 1. 186« r o j e n dramat ik A n t o n P a v l o v i č Cehov 
• 31. 1. 1797 r o j e n s k l a d a t e l j Franz S c h u b e r t 

mada ZA RESNEJŠA LETA 

Za malo resnejša leta in 
malo m a n j manekenske po-
stave so nadvse p r imerne 
dvodelne obleke. Poleti jih 
lahko nosimo od j u t r a do 
večera, vedno se bomo v 
nj ih počutile p r i j e tno in 
vedno bomo elegantne. 

Prvi model na skici je 
nekoliko bol j športen in u-
doben. Ima koničast ovrat-
nik, k ra tke rokave z zavih-
ki, krilo pa je ob s t raneh 
nagubano. Špor tno nato 
da jo obleki poudar jen i ši-
vi. 

Za bol jšo priložnost, ve-
černo zabavo ali drugo pri-
reditev izberite klasično 
dvodelno obleko. Jopica je 
kra tka , sega do pasu in 
ima zarezan ovratnik, kri-
lo je položeno v široke gu-
be. 

Pri obeh modelih se dol-
žina krila ustavi centime-
ter ali dva pod koleni, kar 
imenu jemo tudi solidno 
Chanei dolžino. Sicer pa so 
dvodelne obleke stil slavne 
Coco Chanei. 

Staša Gorenšek 

p r o s t o ^ m i m e n l l V z a Z s ^ m'1! V T ° d f r l a S V O j ? p r v 0 P « * * « " « ? v V e l e n j u , j u g o s l o v a n s k a ' l o t e r i j a In z ^ ^ 
i»<? i J S J ? ? t e s a o b j e k t i m e l se 300 k v a d r a t n i h m e t r o v pros torov v nadstropju . V nj ih b o d o p i sarne p o s a m e z n i h skupnos t i oz i roma u s t a n o v . • TRŽNICA NARED 
DO 1. M A J A : Kot j e poveda l vodja k o m e r c i a l n e s lužbe pri GIP Vegrad , Jože Zec, p o t e k a j o de la pri izgradnji prve tržn ice v V e l e n j u n e m o t e n o . Obiekt , k i ie a tr i j ske ob l ike b o končan 
i . m a j a . jNjegov Kons tn ik bo k m e t i j s k i k o m b i n a t Ptuj . T a k o bodo v e l e n j s k e gospod in je že čez tri m e s e c e n a n o v i tržnic i l a h k o dobi le m e s o , s v e ž e r ibe , z e l e n j a v o idr. 


